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Ziua Constituției 
Republicii Populare Romîne

Au trecut doi ani de cînd, în sesiunea 
Marii Adunări Naționale a fost adoptat 
textul noii Constituții a Republicii Popu
lare Romîne, legea fundamentală a țării.

Constituția țării consfințește victoria 
istorică cucerită de poporul nostru în 
lupta sa seculară pentru libertate și in
dependență națională. Capitolul introduc
tiv al Constituției arată că Republica 
Populară Romînă a luat naștere ca ur
mare a victoriei istorice a Uniunii Sovie
tice asupra fascismului german și a eli
berării țării noastre de către glorioasa 
Armată Sovietică, eliberare care a făcut 
posibilă să fie încununată de succes lupta 
oamenilor muncii conduși de partid pen
tru doborîrea fascismului, nimicirea pu
terii claselor exploatatoare și făurirea sta
tului democrat-popular, stat care cores
punde întru totul năzuințelor și interese
lor fundamentale ale întregului popor 
muncitor. Pe drept cuvînt oamenii muncii 
din patria noastră se mîndresc de faptul 
că Romînia, pînă nu de mult stat semi
colonial, a devenit pentru prima oară în 
istoria sa un stat cu adevărat suveran și 
independent.

Legea fundamentală a țării consfințește 
cea mai mafe cucerire istorică a poporu
lui nostru — faptul că întreaga putere de 
stat se află în mîinile oamenilor muncii 
de la orașe și sate, că temelia puterii 
populare o constituie alianța clasei mun
citoare cu țărănimea muncitoare, rolul 
conducător aparținînd clasei muncitoare.

Sistemul de alegere a organelor puterii 
de stat ilustrează consecventul democra
tism al puterii populare, asigură partici
parea nemijlocită a maselor largi popu
lare la conducerea statului. In Marea A- 
dunare Națională, ca și în sfaturile popu
lare, sînt reprezentate masele largi ale 
muncitorilor, țăranilor muncitori și inte
lectualilor atașați poporului.

Una din cele mai însemnate cuceriri ale 
poporului — smulgerea bogățiilor subso
lului, uzinelor, minelor, pădurilor, etc. 
din mîinile exploatatorilor și trecerea lor 
în mîinile poporului muncitor ca proprie
tate socialistă — este consfințită la loc 
de frunte în Constituția R.P.R. Consoli
dând și dezvoltînd continuu formațiunea 
socialistă a economiei naționale, statul 
democrat-popular organizează conducerea 
și dezvoltarea planificată a economiei na
ționale în scopul satisfacerii maxime a 
nevoilor crescînde materiale și culturale 
ale oamenilor muncii de la orașe și sate, 
înfăptuiește cu succes sarcinile construc
ției socialiste. Realizările poporului nos
tru muncitor pe drumul construirii socia
lismului se vădesc în faptul că producția 
noastră industrială a atins un nivel de 
peste două ori și jumătate mai mare de- 
cît în anul 1938, „e vădesc în marile în
făptuiri pe tărîm social-cultural.

Temelia puterii populare în Republica 
Populară Romînă — arată Constituția — 
o constituie alianța clasei muncitoare cu 
țărănimea muncitoare, în care rolul con
ducător aparține clasei muncitoare. In 
țara noastră, pămîntul aparține celor ce-1 
muncesc; statul democrat-popular se în
grijește de ridicarea bunăstării țărănimii 
muncitoare. El îi acordă sprijin prin cre
dite, mașini, ajutor agrotehnic și alte mă
suri menite să sporească producția agri
colă și veniturile ițărănimii muncitoare, 
trimite la sate mai multe mărfuri de con
sum popular, mașini și unelte, consoli
dează și dezvoltă cooperația de consum, 
intensifică schimbul între oraș și sat. Ple
nara lărgită a C.C. al P.M.R. din 19—20 
august 1953 a arătat că întărirea alianței 
clasei muncitoare cu țărănimea munci
toare constituie o sarcină fundamentală a 
tuturor organelor de partid și de stat, re
prezintă chezășia mersului nostru îna
inte cu succes pe drumul construirii so
cialismului.

Perspectivele mărețe de dezvoltare a 
agriculturii noastre arătate în proiectul de 
Directive al celui de al II-lea Congres al 
P.M.R. cu privire la dezvoltarea agricul
turii în următorii 2—3 ani însuflețesc în
tregul popor muncitor, îl mobilizează la 
lupta pentru înscrierea de noi succese î-n 
construirea socialismului.

Consecventul și adîncul democratism al 
orînduirii noastre de stat — cea mai de-, 
mooratică orînduire de stat din istoria, 
poporului nostru — este dovedit și de ma
rile drepturi și libertăți de care se buctîră: 
toți oamenii muncii, cît și de garantarea 
lor materială. Constituția R.P R. proclamă 
asemenea drepturi care nici măcar nu sînt 
înscrise în vreo constituție burgheză șt 
nici nu pot fi înscrise ca: dreptul la 
muncă, dreptul la odihnă, dreptul la asi
gurarea materială la bătrînețe, în <;az de 
boală sau incapacitate de muncă, dreptul 
la învățătură. Pentru prima dată în is
toria poporului nostru femeia a fost pusă 
în drepturile ei firești, devenind egală cu 
bărbatul în toate domeniile de activitate

O delegație romînă vizitează Expoziția Agricolă 
Unională de la Moscova

Zilele acestea a plecat în Uniunea Sovie
tică o delegație care va vizita Expoziția 
Agricolă Unională de la Moscova.

Din delegație fac parte tovarășii Ștefan 
Nicolae, locțiitor al ministrului Agricultu
rii și Silviculturii, Vasile Malinschi și Bucur 
Șchiopu, vicepreședinți ai Comitetului de 
Stat al Planificării, prof. dr. Gr. Obrejan, 

și transformînd-o astfel într-o construc
toare harnică a vieții noi, socialiste. Con
stituția statului nostru este străbătută de 
la un capăt la altul de nobila ideologie 
a frăției între popoare, ideologia interna
ționalismului proletar. Deplina egalitate 
în drepturi între poporul romîn și mino
ritățile naționale este unul din izvoarele 
■tăriei ‘ statului nostru democrat-popular.

Faptul că marile drepturi și libertăți 
ale poporului nostru sînt garantate ma
terial în Constituție arată superioritatea 
democrației populare față de așa numita 
„democrație’* burgheză în care clasele ex
ploatatoare huzuresc, iar imensa majori
tate a populației este condamnată la mi
zerie, foamete și șomaj.

In țările în care stăpînește capitalul se 
accentuează fascizarea vieții publice, 
domnia monopolurilor înăbușe ultimele 
resturi de libertăți cetățenești. O ilustrare 
a acestui fapt o constituie punerea în a- 
fara legii a Partidului Comunist din S.U.A. 
In timp ce în patria noastră libertatea 
cuvîntului, a presei și întrunirilor, liberta
tea de conștiință sînt o realitate vie pen
tru toți oamenii muncii, în statele capita
liste nu poate fi vorba de așa ceva.

Statul democrat-popular este instru
mentul principal de construire a socialis
mului. Constituția și statul democrat- 
popular garantează drepturile cetățenilor, 
apără pe cetățeni împotriva oricărui abuț 
sau încălcare a legii.

Poporul muncitor romîn, profund ata
șat cauzei păcii, este mîndru de faptul că 
Constituția R.P.R. înscrie principiile po
liticii externe a statului nostru, politică 
de apărare a păcii, de prietenie și alianță 
cu Uniunea Sovietică și țările de demo
crație populară, politică de pace și prie
tenie cu toate popoarele iubitoare de pace.

Cu îndreptățită mînie resping oamenii 
muncii din patria noastră calomniile pro
pagandei cercurilor agresive din S.U.A. și 
din alte state capitaliste, care în
cearcă să conteste cuceririle istorice 
ale poporului romîn, drepturile și li
bertățile sale fundamentale. Imperia
liștii nu se pot împăca cu gîndul 
că nu mai pot jefui ca în codru bogățiile 
țării, aruncînd în mizerie și foamete ma
sele largi populare. Calomniile propagan
dei imperialiste cu privire la țara noastră 
tiu au alt scop decît acela de a ascunde 
oamenilor muncii din țările capitaliste 
realizările dobîndite de poporul nostru 
muncitor, pentru ca aceștia să nu afle ni
mic despre drepturile și libertățile de 
care se bucură cei ce muncesc din orașele 
ș: satele țării noastre.

Aniversarea a doi ani de la votarea 
Constitute trebuie să însemne pentru oa
menii muncii de pe întreg cuprinsul pa
triei noastre întărirea activității pentru 
traducerea în fapt a sarcinilor construc
ției socialiste. Datoria sfîntă a fiecărui om 
a! muncii constă în a munci fără preget 
pentru apărarea și dezvoltarea drepturilor 
și' libertăților cîștigate, pentru apărarea 
patriei și întărirea prin toate mijloacele a 
statului democrat-popular. Organele de 
stat și mai ales organele locale ale pu
terii de stat trebuie să-și îmbunătățească 
continuu activitatea, să stimuleze și să 
folosească inițiativa maselor largi popu
lare, pe care trebuie să le atragă în cît 
mai largă măsură la participarea activă 
în conducerea treburilor de stat și ob
ștești. întărirea continuă a orînduirii 
noastre de stat democrat-populare cere 
combaterea cu tărie a tuturor lipsurilor și 
neajunsurilor, lupta neîmpăcată împotriva 
tuturor manifestărilor de atitudine biro
cratică și de nepăsare față de cerințele 
maselor, respectarea întocmai a legalității 
populare.

In centrul preocupărilor partidului stă 
acum lichidarea irămînerii în urmă a agri
culturii față de dezvoltarea, industriei pen
tru a se asigura aprovizionarea popu
lației cu produse agro-zoo-alimentare și a 
industriei producătoare de bunuri de con
sum popular cu materia primă necesară. 
Iată de ce proiectul de Directive cu pri
vire la dezvoltarea agriculturii în următo
rii 2—3 an', primit cu bucurie și entu
ziasm de oamenii muncii din țara, noas
tră, este dezbătut pe larg de întregul po
por muncitor. ■

Oamenii muncii ! din țara noastră au în 
partidul comuniștilor tin partid al lor, se 
simt mîndri'de faptul că Constituția con
sfințește rolul, conducător al partidului în 
stat. Ei sînt plini de încredere că sub con
ducerea partidului vor putea realiza în
tocmai sarcinile construcției socialiste.

Sărbătorind Ziua Constituției R.P.R., 
oamenii muncii de la orașe și sate își 
strîng rîndurile în jurul partidului, își ma
nifestă hotărîrea dîrză de a munci cu 
abnegație pentru făurirea bunăstării po
porului muncitor.

director științific al Institutului de cercetări 
agronomice, cercetători de la institutele de 
cercetări agrotehnice și zootehnice, munci
tori și tehnicieni din gospodării agricole de 
stat șl stațiuni de mașini și tractoare, co
lectiviști, țărani muncitori întovărășiți șl cu 
gospodării individuale. (Agerpres)

In intimpinarea Congresului partidului
și a zilei de 7 Noiembrie

PENTRU SUCCESUL LUCRÂRILOR AGRICOLE DE TOAMNĂ

Au început arăturile șl însămînțările de toamnă, lucrări de bază care hotărăsc re
colta anului viitor. In aceste zile a răsunat în întreaga țară chemarea la întrecere a 
colectivelor de muncă ale unor unități agricole socialiste și a țăranilor muncitori cu 
gospodării individuale din unele comune ale regiunii Galați. Răspunzînd acestei che
mări în cinstea celui de al II-lea Congres al partidului și a celei de a 37-a aniversări 
a Marii Revoluții Socialiste din Octombrie, oamenii muncii de la sate își iau înflăcă
rate angajamente și pășesc la îndeplinirea lor.

Ei au început lucrările agricole de toamnă cu hotărîrea fermă de a le executa la un

înalt nivel agrotehnic, de a face din succesul acestei campanii un prim pas spre înde
plinirea sarcinilor preconizate în proiectul Directivelor cu privire la dezvoltarea agri
culturii în următorii 2—3 ani.

In clișee: stînga: La gospodăria de stat Bucium, regiunea Iași, înainte de însă- 
mînțare, semințele de grîu sînt tratate contra mălurei; dreapta: Tractoristul Petre Un- 
gureanu, de la aceeași gospodărie, conduce unul dintre agregatele de semănat în rin- 
duri dese.

Foto: AGERPRES

își îndeplinesc angajamentele
BRĂILA (tie la trimisul nostru). — Prin 

chemarea la întrecere pe care au semnat-o șl 
ei, țăranii muncitori din comuna Movila Mi
resei și-au luat anumite angajamente pe 
care au și început să le transforme în fapte. 
Cine poposește în aceste zile în comună ră- 
mîne impresionat de forfota vie, de agitația 
care a cuprins satul.

S-au început arăturile și însămînțările de 
toamnă. Cunoscători în ale agrotehnicii, 
movilenii au dat din vreme miriștea 6ub 
brazdă, au arat mai bine de 300 ha. pentru 
grîu iar acum desăvîrșesc lucrul punînd 
sămînța în țarina frăgezită. Oamenii pun în 
funcție mașinile, toate'cele 14 semănători de 
care dispun. Sămînța este aleasă cu grijă. 
Rînd pe rînd gospodarii trec pe la centrul de 
selecționare unde-și trioreaZă și tratează 
griul.

O priveliște deosebită ți se înfățișează 
cînd ieși la marginea satului și-ți’ arunci 
privirea asupra lanurilor de bumbac. Pe o- 
goarele care se întind pînă în inima, cîmplei 
se împînzesc de cu zori, cete mari de oameni. 
Flăcăi și codane, gospodari mai tineri și 
alții mai cărunți se aplbacă asupra arbuști
lor, culeg în șorțuri largi, vata albă și pu
foasă ca spuma laptelui. In ultimele cinci 
zile, culesul s-a întețit mult. Mai bine de un 
vagon de bumbac a foșt strîns de pe cîmp 
și pregătit pentru predare.

Dar acestea nu sînt singurele semne că 
movilenii s-au pornit să traducă în fapt an
gajamentele luate în întrecere. Aceeași con
vingere o capeți văzind că pe marginea șo
selei au început să apară gropi pentru plan
tarea arborilor, urmărind cum se grăbește 
construirea căminului cultural din satul Es- 
na, ori privind la șirurile de căruțe care 
transportă la baza de recepție floarea-soa- 
relui și alte produse.

Movilenii 6e țin de cuvînt. Ei își îndepli
nesc angajamentele luate.

Din vremurile cele 
mai vechi s-a dus fai
ma pînă departe spre 
zările lumii despre 
hărnicia și priceperea meșteșugarilor cetă- 
tății Brașovului.

Lemnul și fierul lucrate cu artă de aceștia 
vorbesc astăzi despre a.vîntul tinerei indus
trii socialiste creată, pe șesul de sub Tîmpa_. 
In fiecare zi, pe aceste meleaguri se arată 
vrednicia oamenilor noi. Sub Măgura Codlei, 
urmașii lemnarilor de altădată din codrii 

■ Transilvaniei fac din carpen și fag, lucruri 
de preț pentru nevoile trdiului zilnic.

Fabrica despre care e Vorba nu e tocmai 
nouă. Ea a crescut însă în putere și în în
tindere cu fiecare an al regimului, democrat- 
popular. De la Măgura Codlei iau drumul 
obiecte de lemn, unelte, mobilier, căruțe și 
altele. Aci au crescut și cresc oameni des
pre care se vorbește de-a lungul munților, 
se scrie în ziare, sînt lăudați în șezători..

Am văzut aci, în fabrica „iPROFIL“-Co- 
dlea, pe cel mai bătrin și pe cel mai tînăr 
tîmpîar. Cri mai bătrîn, pe nume Mihai Er- 
dely, este un muncitor cunoscut de peste 15 
ani în această fabrică. Cel mai tînăr este 
o fetișcană cu ochii albaștri ca cerul. O 
cheamă Emy Reimer și lucrează în sala 
mașinilor.

Lui Mihai Erdely anii dar mai ales neca
zurile i-au cernut omăt în plete, i-au în
crustat chipul care, totuși, este mereu luminat 
de un zîmhet cald, părintesc. Pentru 
toți cei tineri din secția cabine de autoca
mioane el este „taica Mihaly”. Cîte unii îi 
mai spun și „doctorul cabinelor”. Denumirea 
aceasta își are povestea ei. Cabine pentru 
autocamioane nu se fabrică de multă vreme 
aci. De aici se naște și întrebarea: cum 
de a ajuns Mihai Erdely să fie numit doc

GALAȚI (de la trimisul 
nostru) — însuflețiți de an
gajamentele luate în cadrul 
întrecerii pornite din regiu
nea Galați în cinstea celui 
de al II-lea Congres al par
tidului și a zilei de 7 No
iembrie, colectiviștii din co
muna Pechea, raionul Galați, 
au pornit cu forțe sporite 
la ștringetea recoltelor șl la 
executarea arăturilor șl în- 
sămînțărilor de toamnă.

Astfel, la gospodărie, re
coltatul floarei-soarelui este 
pe terminate, evidențilndu- 
se în această muncă briga-

Succese <
CLUJ. — Minerii din ba

zinul carbonifer Șorecani 
traduc în fapte angajamen
tele luate în cinstea celui 
de al il-lea Congres al par
tidului șl a zilei de 7 No
iembrie. .

Planul zilei de 20 saptem- 
■ brie, de pildă, prima zi de 
lucru pe baza • noilor angâ-

da I de cîmp condusă de 
brigadierul Postolache Mu- 
șat, brigada a IlI-a, condusă 
de brigadierul lordache Ene 
și brigada a V-a, condu
să de brigadierul Vasile 
Crișan.

De asemenea, în atelierul 
colectivei s-au reparat toate 
uneltele și mașinile agricole 
necesare pentru lucrările a- 
gricole de toamnă. Pentru 
a însămînța cu sămînțâ cît 
mai bună șl sănătoasă s-a 
curățat și tratat întreaga 
cantitate de 6ămînță din 
gospodărie destinată aces-

le minerilor de la
jamente, a fost realizat pe 
întregul bazin în proporție 
de 105,02 la sută. In aceas
tă, zi, la mina nr. 2. planul 
a fost realizat în proporție 
de 119,9 Ia sută, la mina nr. 
3 în proporție de 12-1,28 la 
suță, iar la mina „7 Noiem
brie" planul a fost depășit 
cu 8 la 6ută. Minerul frun
taș al întrecerii socialiste

ORAȘTIE (de la corespon
dentul nostru). — Din pri 
mele zile ale lunii septem
brie, mecanizatorii stațiu
nii de mașini șl tractoare 
din Orăștie au pornit în
treceri pe echipe și oameni 
pentru îndeplinirea sarcini- 

ÎNTRECERE la măgura codlei
torul cabinelo.r ? Povestea lui șl a cabinelor 
fabricate la Codlea e strîns legată de cea a 
șasiurilor și a motoarelor care se produc 
acum in serie la „Steagul Roșu”, la numai 
cîțiva kilometri de Măgura Codlei.

Era în primăvară. Ploile și zloata abia se 
mâi domoliseră. In uzină, inginerii și mese
riașii mai bătrîni vorbeau din cînd în cînd 
despre cele ce se petreceau la fabrica din o- 
rașul cel mare.

— Cabinele șl caroseriile tot noi o să le 
facem.

— Asta-i lucru sigur, ziceau cîte unii.
— De, nu se știe. Deocamdată nu ne-a 

făcut nimeni comandă. Poate că o să le 
facă la „Simo Geza”, la Tg. Mureș, răspun
deau inginerii.

— Poate, aprobau cîte unii, căci ei dețin șl 
steagul de fruntaș pe țară.

Taica Mihaly tăcea și ridica din sprînce- 
nele albite, zîmbind unui gînd numai de el 
știut. Din cînd în cînd ședea de vorbă cu 
Barf Gerhardt, cu maistrul Ion Adam de la 
mașini, cu Ervin Ascht și cu alții. In vor
bele lui strecura cîte un îndemn pentru în
vățătură nouă, atrăgînd atenția în special 
asupra meșteșugului lucrărilor de lemn 
curbat. Oamenii se mirau de aceste vorbe : 
„Ce l-o fi apucat pe bătrîn? Vorbește parcă 
ar ști ceva".

Intr-o zi s-a dovedit că vorbele șl sfatu
rile lui erau pline de miez.

— Au venit cei de la „Steagul Roșu”... 
Vestea se răspîndi ca fulgerul prin fabrică. 
Tîmplarii se buluciseră pe la uși sâ-i 
vadă pe cei care se apucaseră de o treabă cu 
sîrg ca aceea de a trimite țării camioane de 
sub poalele Tîmpei. Se uita curios pînă și

Cu forțe sporite Țiței peste plan
tui scop. Pînă în prezent, 
gospodăria agricolă colecti
vă din Pechea a însămînțat 
cu grîu de toamnă mai mult 
de jumătate din suprafața 
planificată.

Cu ajutorul tractoarelor 
de la S.M.T. Vameș cu care 
au contractat lucrările, gos
podăria agricolă colectivă 
din Pechea a executat 300 
ha. de arături adînci de toa
mnă peste plan. Muncind cu 
hărnicie, colectiviștii se stră
duiesc să-și îndeplinească 
cu cinste angajamentele 
luate,

Șorecani
Vaier Vac, de la mina nr. 2, 
realizează zilnic aproape 
două norme, Pop Ion Bîrca 
de la mina nr. 4 își depă
șește zilnic norma cu peste 
50 la sută, Iar Nicolae brie 
și Iosif Flora de la mina 
„7 Noiembrie" își depășesc 
normele cu 32 și respectiv 
34 la sută. (Agerpres) 

M T. f r u n t a 
lor ce le stau în față în 
campania însămînțărilor de 
toamnă.

Pînă în ziua de 18 septem
brie echipele de mecanici au 
reușit să repare toate semă- 
nătorile, plugurile și 33 trac
toare.

Avînd mașinile pu6e la 
punct șl cuplînd cîte două 
pluguri la un tractor, meca
nizatorii de la S.M.T. Orăș
tie au reușit să execute ară
turi adînci în raioanele Ha
țeg, Orăștie șl Hunedoara 
în proporție de 25 la sută 
din suprafața planificată.

meșterul Adam de la mașini, care de obicei 
e domol și greu de scos din fire, asemenea a- 
pelor Mureșului.

Inginerul Nicoară, șeful sectorului, îl che
mase la consfătuire și pe Mihai Erdely șl 
pe maistrul Adam. Se sfâtuiră îndelung cu 
metalurgiștii. Cabinele, care erau ceva nou în 
viața fabricii, le cuprinsese atenția și toate 
gîndurile. Cei de la „Steagul Roșu” spuse
seră „să fie cabinele trainice și ca formă 
asemănătoare celor de pe camioanele ZIS.

Inginerul, bătrînul meșter și ceilalți oa
meni ai secției s-au străduit mult să reali
zeze prototipul. Era o lucrare nouă. Fiecare 
piesă era făcută și refăcută pînă ce se îm
bina la loc potrivit. La această muncă își 
aveau partea și cel mai bătrîn tîmplarși Emy 
Reimer, fetișcana de 18 ani de la mașina de 
cepuit. Lucrul mergea binișor. Taica Mihaly 
era însă mereu nemulțumit. Cerceta poza u- 
nui autocamion ZIS și i 6e părea că lu
crul său nu e tocmai atît de armonios. Mai
strul Adam de la mașini trăia și el aceleași 
frămîntări. Avea mult de lucru să dea de 
rost confecționării șabloanelor pentru îm
binările rotunjite ale cabinei.

Cu priceperea și experiența lor cei doi au 
reușit pînă la urmă să închege lucrarea, 
chiar așa „trainică și asemănătoare cu cea 
a ZlS-ului.“ Poate în timpul acestui lucru 
greu și migălos bătrînul, ca să-și încurajeze 
oamenii, o fi aruncat vorbele de duh. „Eu 
mi-s doctorul lor”. „Doctorul cabinelor” i-a 
rămas numele șl faima lui a ajuns șl în să
lile mari de unde pornesc camioanele albastre 
să facă primii metri împrejurul Tîmpei. Fe
ricirea tîmplarilor a fost mare atunci cînd 
le-a venit vestea de la uzină ; „Sîntem mul
țumiți de prototipul realizat de voi. Prima 
cabină a fost montată și se prezintă foarte

BACAU. — Chemarea la întrecere soci a* 
listă lansată de unele întreprinderi ale re
giunii Stalin în cinstea celui de al II-lea 
Congres al partidului și a zilei de 7 Noiem
brie e găsit un larg răsunet în rîndul pe-* 
troliștilor din Moldova, care în adunări de 
producție își iau noi angajamente în muncă.

Astfel, colectivul schelei nr. 2 producție 
Moinești, s-a angajat ca pînă. la 30 octom
brie să dea zilnic mai multe tone de țiței peste 
plan, să sporească productivitatea muncii cu 
1.5 ia sută șl să reducă prețul de cost al 
produselor cu 0,23 la sută, față de luna au
gust. Pînă la 1 octombrie, in această schelă 
■vor fi reparate instalațiile, vor fi redate pro
ducției 7 sonde șl se va extinde Inițiativa 
maistrului Dumitru Arjan, Erou al Muncii 
Socialiste, la încă două brigăzi.

Muncitorii'.oficiului 1 foraj Zemeș șl cei 
de la schela nr. 3 producție vor realiza pînă 
la 30 octombrie economii în valoare de 40.000 
lei. (Agerpres)

Primele hectare desțelenite
TIMIȘOARA (de la corespondentul nos

tru). — Printre măsurile luate de organele 
lobale de stat șl de partid din regiunea Ti
mișoara în vederea îndeplinirii prevederilor 
proiectului de Directive al Congresului al 
II-lea al partidului cu privire la dezvoltarea 
agriculturii în următorii 2—3 ani se numă
ră și acțiunea de desțelenire a unor tere
nuri nefolosite pînă în prezent și care de 
anul acesta vor fi redate producției. Astfel, 
în urma identificărilor făcute de sfaturile 
populare comunale și raionale, mecanizato
rii de la S.M.T. au început zilele trecute 
desțelenirea primelor hectare Identificate. In 
6curt timp, tractoriștii S.M.T.-urilor din re
giune au desțelenit aproape 300 ha. Meca
nizatorii de ia S.M.T. Gătaia au desțelenit 
bunăoară pînă în prezent 101 hectare, iar 
cei de la S.M.T. Remetea Mare, 74 hectare.

bine"... Cuvintele a. 
cestea ale metalurglș- 
tilor din Orașul Stalin 
veneau să încununa 

zilele și nopțile de eforturi ale tîmplarilor 
de la Codlea.

★
Mihai Erdely, bătrînul maistru tîmplar, a 

fost printre primii care a ridicat cuvînt da 
cinste și în adunarea pe fabrică.

— Vom da cabine de calitate șl multe, să 
cinstim Congresul Partidului și aniversarea 
Marelui Octombrie.

— Vom da caroserii de calitate șl multe, a 
adăugat un alt meșter, pe nume Ștefan Cos- 
ma. Vorbele lor au cuprins și cifre. Ele se 
rostesc astăzi de cei care numără carose
riile și cabinele de autocamioane ieșite zilnic 
din secțiile conduse de taica Mihaly, de Ște
fan Cosma și de meșterul Adam de la sala 
mașinilor.

A trecut doar o săptămînă de la acest anJ 
gajament. Sectorul I al fabricii de la Măgura 
Codlei și-a depășit planul la cabine și caro-< 
serii de autocamioane și a dat patriei sute 
de scaune curbate și obiecte casnice.

Cînd Anton Damian, montorul de la „Stea-i 
gul Roșu”, așează pe șasiu cabinele lucrate 
de taica Mihaly, îngînă vorbele atît de cu.' 
noscute din cîntecul șoferului :

„Am trecut păduri și rîuri multe...
Dragi tovarăși nu ne-a fost ușor”...
Cîntecul se răspîndește în întreaga hală,- 

este reluat de șoferii care pleacă cu rnașN 
nile în rodaj, și apoi de cei ce le vor purta, 
încărcate, printre holdele bogate, prin codrii 
umbroși, prin orașele însorite ale patriei.

Taica Mihaly și oamenii cu care lucreaz/ 
cunosc acest cîntec. Și poate că șl de dragul 
lui, al adîncii lui semnificații, sporesc zi de 
zi hărnicia muncii lor.

TUDOR MANDA



IN AJUTORUL SFATURILOR POPULARECunoașterea și dezbaterea largă a proiectului de Directive cu privire la dezvoltarea agriculturii
Plenara lărgită a C.C. al P.M.R. din au

gust 1’953 a hotărît că unul din principalele 
obiective spre care trebuie să se îndrepte 
politica noastră economică să fie lichidarea 
rămînerii în urmă a agriculturii față de dez
voltarea industriei.

Fixînd aoeastă sarcină, plenara lărgită a 
arătat totodată căile pe care se poate a- 
junge la realizarea unui avînt tn dezvolta
rea tuturor ramurilor agriculturii și în pri- 
mul rînd în direcția sporirii producției agri
cole. In timpul care a trecut de la elabo
rarea hotărîrilor plenarei lărgite, . partidul 
și guvernul au luat o seamă de măsuri me
nite să ducă la o grabnică dezvoltare a a- 
grioulturii.

Nivelul actual al producției agricole 
e rămas mult în urma cerințelor _ cres- 
cînde de aprovizionare a populației mun
citoare cu produse vegetale și animale 
și a industriei ușoare și alimentare cu ma
terii prime agricole. Pentru înlăturarea a- 
cestei disproporții, pentru realizarea unei 
cotituri tn dezvoltarea producției agricole, 
C.C. al P.M.R. a considerat necesar să pro
pună Congresului al II-lea al partidului pro
iectul de Directive cu privire la dezvol
tarea agriculturii în următorii 2—3 ani. 
Proiectul de Directive cuprinde un vast 
program de măsuri economice^ organi
zatorice și tehnice menit să ducă la un pu
ternic avînt în ridicarea producției agricole, 
la dezvoltarea schimbului de mărfuri dintre 
oraș și sat, la întărirea continuă a alianței 
între clasa muncitoare și țărănimea munci
toare, la ridicarea nivelului de trai al oa
menilor muncii. In același timp, proiectul de 
Directive arată că, odată cu dezvoltarea in
dustriei grele și cu creșterea rapidă a in
dustriei ușoare și alimentare, producătoare 
de bunuri de larg consum, ridicarea agricul
turii este veriga hotărîtoare pentru dezvol
tarea întregii economii naționale, preci- 
zînd importanța acestei ramuri a econo
miei naționale în perspectiva dezvoltării 
noastre pe drumul construirii socialismului.

I.
Baza continuei îmbunătățiri a aprovizio

nării populației, a dezvoltării tuturor ramu
rilor agriculturii o constituie sporirea pro
ducției agricole. Producția globală de 
cereale în următorii 2—3 ani, așa cum 
stabilește proiectul de Directive, trebuie să 
crească pînă la 10.500.000 tone.

Această sarc.ină poate fi dusă la îndepli
nire prin extinderea suprafețelor cultivate 
și prin sporirea producției la hectar. In a- 
cest scop se urmărește ca suprafața arabilă 
a țării să crească la finele anului 1956 pînă 
la 10 milioane hectare. Obținerea unor pro
ducții medii la hectar în anii 1955-1956 la 
grîu de toamnă pînă la 1.400 kg, porumb 
pînă la 1500 kg., otz de toamnă pînă la
1.500 kg. etc., va fi posibilă prin aplicarea 
și extinderea metodelor agrotehnice înain
tate. Ap de an metode agrotehnice — ca 
semănatul paioaselor în rînduri încrucișate 
și în rînduri dese, semănatul porumbului în 
cuiburi așezate în pătrat, folosirea îngrășă
mintelor organice și minerale, _ aplicarea po
lenizării suplimentare la culturile de porumb 
și fîoarea-soarelui — vor fi tot mai larg fo
losite.

Proiectul de Directive subliniază importan
ța pe care o are sporirea producției globale 
la culturile de sfeclă de zahăr, bumbac, tu
tun, cînepă, in, floarea-soarelui și la alte 
culturi tehnice. Industria noastră prelucră
toare trebuie să primească în următorii 2-3 
ani, o producție globală de 100.000 tone 
bumbac neegrenat, 2.100.000 tone sfeclă de 
zahăr.

Condiția principală a realizării acestor 
obiective o constituie sporirea producției ia 
hectar: bumbac cel puțin 600 kg. neegrenat, 
sfeclă de zahăr - 18.000 kg. O creștere a- 
semănătoare se va înregistra și la celelalte 
culturi tehnice.

Viticultura și pomicultura — ramuri im
portante ale agriculturii — se vor dezvolta 
pe măsura posibilităților mari existente în 
țara noastră. Suprafața totală de vii va 
trebui să ajungă în anul 1966 pînă la
257.500 hectare.

Realizarea sarcinilor de plan izvorîte din 
legea pentru dezvoltarea creșterii animale
lor pe anii 1954—1956 este obiectivul 
indicat pentru lichidarea rămînerii în urmă 
a acestui sector al agriculturii Sporirea nu
mărului de animale și păsări, îndeosebi a 
numărului vacilor de lapte, al raselor de oi 
cu lină fină și semifină și al porcilor, ridi
carea necontenită a producției animale, va 
asigura buna aprovizionare a populației cu 
carne, lapte, grăsimi, ouă, etc. și a indu
striei prelucrătoare cu materii prime.

II,
Preconizînd un vast program de dezvol

tare a agriculturii in următorii 2-3 ani, par
tidul și guverna' s-au îngrijit de asigura
rea de mijloace necesare pentru traducerea 
în -viață a acestui program. Dezvoltarea 
uriașă pe care a înregistrat-o agricul
tura din (J R S. S. ne învață că în
tărirea bazei tehnico-materiale a agri
culturii, înzestrarea acesteia cu tot mai 
multe tractoare și mașini agricole din cele 
țnai perfecționate, constituie un factor de 
cea mai mare importanță pentru dezvoltarea 
agriculturii De aceea, în anii 1955-1956 a- 
gricultura țării noastre va primi printre 
pitele, din producția internă și din import, 
numeroase mașini agricole și rutiere de 
diferite tipuri, 12.000 pluguri de tractoare, 
6.000 cultivatoare diferite, 5.500 mașini de 
Semănat și plantat, 1450 cositori autopro
pulsate și tractate, secerători, combine, 
etc Acest lucru va face posibil ca în anul 
1956, lucrările de dezmiriștit să fie mecani
zate în procent de 25 la sută, arăturile a- 
dînci de toamnă în proporție de 30 la sută, 
prășitul porumbului tn proporție de 15 la 
sută din suprafața totală însămînțată. In a- 
celași timp 6e vor asigura înzestrarea tehnică 
a gospodăriilor agricole de stat, buna func
ționare a centrelor de închiriat mașini de 
pe lîngă cooperativele de consum, aprovi
zionarea mai bună a gospodăriilor colective, 
întovărășirilor agricole și gospodăriilor in
dividuale țărănești cu inventar agricol.

O creștere simțitoare o va înregistra vo
lumul investițiilor acordate agriculturii. 
Proiectul de Directive prevede în anul 1955, 
mărirea investițiilor la cea. 3.000 milioane 
lei, iar în anul 1956 volumul investițiilor va 
crește cu tocă 1.000 milioane le.i. Incepînd 
din anul 1955, creditarea agriculturii se va 
face prin „Banca Agricolă" înființată în a- 
cest scop îmbunătățirea muncii în domeniul 
construcțiilor agricole va asigura lărgirea 
producției tn unitățile agricole socialiste, 
va crea, prin construirea de grupuri sociale, 

apartamente personale, condiții de viață tot 
mai bune celor ce muncesc din domeniul 
agriculturii.

Realizarea programului de dezvoltare a 
agriculturii' se poate înfăptui pe baza res
pectării principiului cointeresării materiale 
în scopul măririi producției agricole, vege
tale și animale. In afară de sprijinul acordat 
gospodăriilor colective, întovărășirilor, țăra
nilor muncitori cu gospodării individuale, prin 
sistemul creditelor existente, asistența și în
drumarea agro-zootehnică, etc. se va îmbună
tăți sistemul de colectare a laptelui, lînii, sis
temul de contractare a legumelor și cartofilor, 
a culturilor tehnice. Tot pe această linie, re
nunțarea la sistemul de calcul al impozitului 
agricol după venit, trecîndu-se cu începere 
din anul 1955 la calcularea lui pe hectar 
este încă o dovadă în plus a grijii partidu
lui pentru stimularea producătorilor agri
coli.

îmbunătățirea sistemului de pregătire a 
cadrelor de specialiști pentru agricultură, 
justa lor folosire în producție, participarea 
tot mai activă a oamenilor de știință la re
zolvarea problemelor ridicate de dezvoltarea 
agriculturii și îndeosebi măsurile practice 
propuse, asigură condițiile materiale nece
sare pentru ca și în acest domeniu să poată 
fi dobîndite succese care vor contribui la 
dezvoltarea agriculturii în general.

III.
Obiectivele prevăzute în proiectul de Di

rective cu privire la dezvoltarea agriculturii 
tn următorii 2-3 ani pot fi îndeplinite numai 
prin îmbunătățirea activității diferitelor mi
nistere și instituții centrale, a comitetelor 
executive ale sfaturilor populare, prin parti
ciparea tuturor oamenilor muncii de pe o- 
goare și din Industrie, prin participarea în
tregului popor muncitor la lupta de ridicare 
a agriculturii noastre.

Sfaturilor populare, ca organe locale ale 
puterii de stat, le revine — așa cum arată 
proiectul de Directive — sarcina ca în raza 
lor administrativă să organizeze sporireri 
producției vegetale și animale, să antreneze 
— ca cele mai largi organizații de masă — 
oamenii muncii de la sate, pe specialiștii 
din agricultură In îndeplinirea sarcinilor.

Incepînd din toamna acestui an, comitetele 
executive ale sfaturilor populare trebuie să 
facă o cotitură în cbnducerea lucrărilor agri
cole. Aceasta cu atît mai mult cu cît înce- 
pînd din acest an pentru cereale nu se mai 
înmînează gospodăriilor agricole individuale 
planuri de cultură.

îmbunătățirea muncii de conducere și în
drumare trebuie 6ă înceapă prin înțelegerea 
clară a sarcinilor de mare răspundere pe 
care le au de dus la îndeplinire activiștii 
care muncesc la sate, tehnicienii și inginerii 
agricoli. Este de datoria lucrătorilor din a- 
paratul de stat, tehnicienilor și Inginerilor 
agricoli să ajute pe țăranii muncitori cu gos
podării individuale în organizarea astfel 
a producției agricole ca să-și poată preda în 
întregime cotele către stat — așa cum sînt 
ele prevăzute în obligațiile de colectare — 
și în ridicarea nivelului de trai al acestora.

Pentru a-și putea îndeplini sarcinile ce le 
revin în lupta pentru dezvoltarea agricul
turii, comitetele executive ale sfaturilor 
populare trebuie să cunoască temeinic preve
derile proiectului de Directive, să cunoască 
concret foloasele aplicării tuturor măsurilor 
preconizate pentru fiecare regiune, raion sau 
comună în parte, să știe precis oe au de fă
cut pentru organizarea discutării proiectului 
de Directive în rîndurile oamenilor muncii 
de la sate.

Necesitățile dezvoltării economiei fiecărei 
regiuni, raion sau comună în parte cer ca 
imensele posibilități existente să fie folosite 
în direcția obținerii a tot mai multe’ produse 
agricole și legumicole, în direcția dezvol
tării pomicultura și viticulturii, a creșterii 
animalelor. Pentru aceasta, comitetele exe
cutive ale sfaturilor populare trebuie să cu
noască condițiile specifice raioanelor, șă an
treneze comisiile permanente, deputății, ma
sele largi de cetățeni, să studieze temeinic 
șt să facă propuneri în legătură cu folosirea 
posibilităților locale, să-și asigure sprijinul 
specialiștilor din agricultură, al colaborato
rilor stațiunilor experimentale agricole șl 
zootehnice, etc. Contactul permanent cu tere
nul, studiul aprofundat al experienței și al 
rezultatelor unităților agricole socialiste 
fruntașe, al fruntașilor din domeniul agricul
turii. însușirea unui minim de cunoștințe a- 
gro-zootehnice, de economie agrară și de or
ganizare a producției agricole, vor permite 
orientarea comitetelor executive spre dez
voltarea acelor ramuri agricole — și îndeo
sebi a ramurii cerealiere, — potrivit condi
țiilor locale, în scopul obținerii unor randa
mente la hectar din ce în ce mai mari.

Odată stabilite ramurile agricole care, po
trivit condițiilor locale existente, au posibili
tatea să dea maximum de randament, comi
tetele executive ale sfaturilor populare au 
datoria să ia măsurile menite să ducă la 
dezvoltarea continuă a acestor ramuri de 
producție agricolă. In această direcție, comi
tetele executive ale sfaturilor populare re
gionale și raionale trebuie să-șl asigure a- 
jutorul tehnicienilor și inginerilor agricoli, 
sa sprijine munca stațiunilor de mașini a- 
gricole.

Proiectul de Directive ipune sarcini deo
sebite în fața tehnicienilor și inginerilor 
agricoli, a stațiunilor de mașini și tractoare 
Cadrele de specialiști din agricultură, din 
S.M.T, gospodării agricole de stat, poartă 
răspunderea personală în deservirea agro- 

, zootehnică și veterinară a unităților în care 
lucrează Tehnicienii și inginerii agronomi 
ș! zootehnicieni de ta comune, circumscripții, 
secții agricole, au sarcina de a ’intensifica 
îndrumarea țăranilor muncitori, aflîndu-se îd 
permanență pe teren, acolo unde se hotă
răște soarta producției agricole.

Pentru a-și duce la îndeplinire sarcinile 
ce le revin, tehnicienii și inginerii agricoli 
trebuie să primească un sprijin serios din 
partea comitetelor executive ale sfaturilor 
populare, în scopul desfășurării unei activi
tăți susținute Proiectul de Directive preci
zează că sfaturilor populare le este interzis 
de a folosi pe specialiștii agricoli la munci 
care îi împiedică De aceștia să îndeplinească 
obligațiile lor de organizare și îndrumare teh
nică a producției agricole. Comitetele execu
tive ale sfaturilor populare au sarcina de a 
pune capăt vînturării cadrelor dintr-un loc în 
altul, practică ce duce la dezorganizarea pro
ducției agricole și la subminarea răspunderii 
cadrelor de tehnicieni. Totodată sfatu
rile populare eu datorie să creeze con
diții bune de muncă și de viață cadrelor 
tehnice din agricultură.

Sarcini de o deosebită importanță revin 
comitetelor executive ale sfaturilor populare 
în direcția măririi suprafeței arabile a 

țării, pentru a pune în valoare orice palmă 
de pămînt. In acest scop, comitetele execu
tive ale sfaturilor populare, antrenînd comi
siile permanente, deputății, masele, trebuie 
să identifice toate suprafețele agricole și sil
vice și să asigure o evidență clară a supra
fețelor. De asemenea, trebuie să organizeze 
lucrări de îmbunătățiri și ameliorațiuni a- 
gro-silvice ca. îndiguiri, desecări, canalizări, 
defrișări, irigări, desțeleniri, amenajări și 
altele. Deoarece în vetrele satelor și ale o- 
rașelor există numeroase terenuri virane, 
muncitorii, țăranii muncitori, comisiile de 
femei, comitetele de cetățeni de la sate, sub 
îndrumarea comitatelor executive ale sfa
turilor populare, trebuie să treacă la plan
tarea de pomi fructiferi, la cultivarea acestor 
terenuri ou cartofi și legume.

Mărirea producției de cereale prin spori
rea randamentului la hectar este o sarcină 
permanentă a comitetelor executive ale sfa
turilor populare. Proiectul de Directive a- 
trage în mod deosebit atenția că organele 
locale ale puterii de stat, organele agricole 
au datoria să îmbunătățească ta mod hotărît 
agrotehnica culturii cerealelor, prin introdu
cerea și respectarea regulilor agrotehnice. In 
același timp, proiectul de Directive prevede 
că sfaturile populare, organele agricole, tre
buie să lupte împotriva șablonului în apli
carea regulilor agrotehnice, pentru aplicarea 
diferențiată a acestora, ta deosebi în raioane
le de deal și de munte. Preocuparea comite
telor executive ale sfaturilor populare în di
recția sporirii producției de cereale, plante 
tehnice, legume, cartofi, obținerea a tot mai 
multe fructe și struguri, trebuie să înceapă 
cu folosirea soiurilor celor mai indicate 
pentru raionul respectiv. In același timp, 
prin lărgirea rețelei laboratoarelor pentru 
încercarea semințelor, este necesar să se 
ajungă la controlarea tuturor semințelor fo
losite în unitățile agricole socialiste și chiar 
în gospodăriile agricole individuale, orga- 
nizîndu-se odată cu acest control și produ
cerea semințelor, de soi în gospodăriile raio
nale. La semănatul cerealelor, termenele op
time trebuie să fie Stabilite în fiecare raion 
de către comitetele executive ale sfaturilor 
populare în colaborare cu tehnicienii și in
ginerii agricoli. Incepînd de la primele lu
crări de semănare și .oină la lucrările de re
coltare, îndeosebi la culturile cerealiere, sfa
turile populare trebuie să se preocupe de ex
tinderea largă a metodelor avansate. Spori
rea producției de grîu la hectar numai cu 
100 kilograme ar aduce economiei noastre 
peste 28.000 vagoane grîu; cu 200 kilograme 
porumb la hectar ar aduce țării 68.000 va
goane porumb în plus

Stațiunilor de mașini și tractoare le re
vine sarcina de a extinde mecanizarea lucră
rilor agricole, de a participa efectiv la întă
rirea bazei furajere, de a ajuta gospodăriile 
colective, întovărășirile agricole și țăranii 
muncitori cu gospodării individuale, în
deosebi pe cei care își exprimă dorințe de 
a se asocia ta scopul executării anumitor 
lucrări agricole în cultivarea plantelor teh
nice.

Stațiunile de mașini și tractoare pot și 
trebuie să fie ajutate de comitetele execu
tive ale sfaturilor populare regionale și ra
ionale. să-și îmbunătățească activitatea. In 
acest sens, munca de îndrumare și control 
a tehnicienilor din cadrul serviciului S.M.T. 
regional, participarea membrilor comitetelor 
executive regionale și raionale la ședințele 
sfatului S.M.T., sînt cîteva din formele sub 
care activitatea stațiunilor de mașini și 
tractoare poate fi îndrumată de organele lo
cale ale puterii de stat.

Dezvoltarea creșterii animalelor este le
gată de întărirea și lărgirea bazei furajere, 
de îmbunătățirea asistenței zootehnice și sa- 
nitar-veterinare, de asigurarea adăposturilor 
pentru animale, de stimularea crescătorilor 
de vite pentru această îndeletnicire. Proiec
tul de Directive trasează sfaturilor populare 
ca Una din sarcinile centrale ale activității 
lor asigurarea unui avînt în creșterea anima
lelor. Sarcinile înscrise in planul de dezvol
tare a creșterii animalelor pe anii 1954—1956 
se vor detalia pe regiuni, raioane și comune, 
gospodării agricole colective, gospodării a- 
gricole de stat, herghelii, ferme și gospodării 
anexe. Comitetele executive au sarcina să 
includă în ordinea de zi a sesiunilor sfatu
rilor populare, să discute în adunările popu
lare cu țăranii muncitori sarcinile prevăzu
te în legea pentru dezvoltarea creșterii ani
malelor, să stabilească măsiyile concrete pen
tru îndeplinirea acestor sarcini. Comitetele 
executive ale sfaturilor populare trebuie să 
asigure un control sistematic asupra înde
plinirii'sarcinilor prevăzute în legea pentru 
dezvoltarea creșterii animalelor.

Comitetele executive ale staturilor populare 
regionale și raionale au sarcina de a lupta 
pentru întărirea economico-organizatorică a 
gospodăriilor agricole de stat, pentru conso
lidarea gospodăriilor agricole colective șl a 
întovărășirilor agricole. Munca de formare de 
noi întovărășiri șl gospodării agricole colec
tive, pe baza liberului consimțămînt al ță
rănimii muncitoare, trebuie să fie o muncă 
permanentă a comitetelor executive ale sfa
turilor populare. Paralel cu sprijinirea creării 
de noi întovărășiri și gospodării colective, 
sfaturile populare trebuie să sprijine c-j toa
te puterile asocierea urior grupe mai mari sau 
mai mici de țărani muncitori, care de bună 
voie își unesc total sau parțial, pe o perioa
dă mai scurtă sau mai lungă, pămîntul și 
mijloacele Ier de producție, in vederea mun
cii în comun, a contractării în comun sau a 
folosirii în comun a mașinilor agricole ale 
statului.

Noile măsuri de stimulare a eforturilor ță
rănimii muncitoare în direcția sporirii pro
ducției agricole, în scopul livrării cantităților 
de produse contractate și obligatorii, în can
tități tot mai mari, a produselor agro-alimen- 
tare în piețe, tîrguri și oboare trebuie să fie 
larg cunoscute, cu ajutorul sfaturilor popu
lare, de către masa țăranilor muncitori. De 
asemenea trebuie să fie cunoscute noile mă
suri privind îmbunătățirea sistemului de co
lectare a laptelui și lînii, — care înce- 
pînd din anul următor vor intra în vi
goare — cele privind îmbunătățirea ac
tualului sistem de contractare și achiziții a 
legumelor și cartofilor, a sistemului de con
tractare a plantelor tehnice Deoarece începînd 
din anul următor se renunță la sistemul de 
calculare » impozitului agricol după venit 
și se trece la calcularea impozitului agricol 
la hectar, comitetele executive ale sfaturilor 
populare, au sarcina de a aplica diferențiat 
așezarea imrozîtelor Aceeași diferențiere tre
buie să existe șl la fixarea cotelor obligatorii 
către stat

Dezvoltarea agriculturii în următorii 2—3 
ani, asigurarea unui avînt al tuturor 
ramurilor producției agricole nu se pot 
realiza decît prin studierea, sintetiza
rea, popularizarea și introducerea realizărilor 
științei și a experienței înaintate a frunta

șilor în producție. O deosebită importanță ca
pătă popularizarea agrominimului și zooteh- 
minimului, organizarea și extinderea cursuri
lor agricole și a seminariilor de masă pentru 
țăranii muncitori, pregătirea necesarului de 
cadre pentru unitățile agricole socialiste. In 
toate comunele trebuie să se organizeze lo
turi demonstrative, cursuxi agrozootehnice de 
scurtă durată, și seminarii pe probleme agri
cole și zootehnice specifice raioanelor și co
munelor respective, să se organizeze pe 
scară largă cercuri agrotehnice, convorbiri ale 
fruntașilor în producția agricolă, însoțite de 
demonstrații practice, lecții la cămine cultu
rale, etc.

Dat fiind importanța deosebită pe care o 
prezintă aplicarea diferențiată a regulilor a- 
grotehnice, comitetele executive ale sfaturilor 
populare regionale și raionale au datoria de 
a atrage în rezolvarea diferitelor probleme 
specifice locului pe colaboratorii științifici 
ai stațiunilor experimentale agricole și zoo
tehnice. Munca politică de masă — condiție 
de bază în îndeplinirea hotărîrilor partidului 
și guvernului — trebuie să fie simțitor îm
bunătățită. Sprijinirea întrecerii socialiste 
și patriotice, sub conducerea permanentă a 
organizațiilor de partid, va trebui să devină o 
preocupare de zi cu zi a comitetelor executive. 
O intensă muncă politică trebuie să fie dusă 
în rîndurile femeilor pentru înfăptuirea sar
cinilor ce se vor trasa prin Directivele Con
gresului al II-lea al partidului.

IV.
înfăptuirea programului de dezvoltare a a- 

griculturii este legată de munca tuturor oa
menilor muncii de la sate, este condiționată 
de strădaniile pe care le va depune întregul 
popor muncitor. De aceea, comitetele exe
cutive ale sfaturilor populare, odată cu 
cunoașterea temeinică a sarcinilor ce le revin, 
trebuie să organizeze o largă dezbatere a 
proiectului de Directive în comune și sate 
în vederea popularizării obiectivelor prevă
zute în proiectul de Directive, precum și a 
ansamblului de măsuri preconizate, să des
fășoare o tatensă muncă politică de mase. 
Toate acestea vor putea duce la îmbunătă
țirea muncii de conducere a dezvoltării a- 
griculturii, la alcătuirea în fiecare comună a 
unui proiect de plan de măsuri pentru dez
voltarea în următorii 2—3 ani a agriculturii 
în comuna respectivă, 1a crearea unui avînt 
politic și în muncă a celor ce muncesc de la 
sate.

Comitetele executive ale sfaturilor popu
lare regionale și raionale vor trece ne- 
întîrziat la Întocmirea planurilor de 
muncă cu măsuri organizatorice concrete 
pentru sprijinirea comitetelor executive ale 
sfaturilor pop-ulare comunale în vederea dez
baterii proiectului de Directive cu toți țăra
nii muncitori din comune. In acest scop, comi
tetele executive ale sfaturilor populare regio
nale și raionale vor organiza repartizarea 
activiștilor, tehnicienilor și inginerilor agri
coli din cadrul direcțiilor și secțiilor agricole, 
precum șl de la toate unitățile agricole so
cialiste din cuprinsul regiunii, care să par
ticipe la dezbaterea proiectului de Directive 
în comune și sate, la întocmirea proiectelor 
planurilor de măsuri. De asemenea comitetele 
executive ale sfaturilor populare regionale și 
raionale trebuie să antreneze în această 
muncă secțiile culturale, personalul care răs
punde de propaganda agricolă.

La rîndul lor comitetele executive ale sfa
turilor populare comunale, sprijinite îndea
proape de organizațiile de partid, vor îndru
ma și asigura ca deputății, ajutați de colecti
ve formate din tehnicieni, delegate de femei, 
utemiști, țărani muncitori fruntași în obține
rea recoltelor bogate și în creșterea anima
lelor, să organizeze în circumscripțiile lor e- 
lectorale citirea și dezbaterea proiectului de 
Directive pe grupe de 3—5 cetățeni. Fiecare 
Sfat popular comunal trebuie să se strădu
iască ca orice țăran muncitor din comună 
să cunoască obiectivele și măsurile prevăzute 
în proiectul de Directive cu privire la dezvol
tarea agriculturii în următorii 2—3 ani. In 
studierea și dezbaterea proiectului de Direc
tive să se pună accentul mai mult asupra a- 
celor probleme și măsuri care sînt legate de 
specificul economic al comunei respective: 
posibilități de creștere a producției agricole, 
dezvoltarea și îmbunătățirea Septetului, plan
tarea de pomi și vil, etc; totodată să se 

’discute măsurile ce trebuie luate imediat în 
vederea desfășurării în bune condițiuni a lu

crărilor agricole de toamnă.
După citirea șl dezbaterea proiectului de 

Directive pe grupe de cetățeni, deputății a- 
jutați de comitetele executive, vor ține adu
nări cu toți alegătorii din circumscripția lor 
electorală în care se va dezbate proiectul de 
Directive, precum și propunerile făcute în 
grupele de cetățeni.

Ar fi greșit să se creadă că munca pentru 
popularizarea proiectului trebuie să se măr
ginească exclusiv la dezbaterea și prelucra
rea lui pe grupe de cetățeni și în circum
scripții electorale. In fiecare comună există o 
rețea de instituții culturale—cămine culturale, 
colțuri roșii, biblioteci, case de citit, stații 
de radioamplificare — care constituie o puter
nică bază materială pentru desfășurarea unei 
intense munci politice de masă. Cu ajutorul 
acestor instituții, să se treacă la lectura în 
colectiv, la studierea pe capitole a proiectu
lui ta cercurile de citit, în cercurile agro
tehnice, la organizarea de discuții, consultații, 
seri de întrebări și răspunsuri ; în felul a- 
cesta prevederile și măsurile cuprinse în pro
iectul de Directive vor fi bine cunoscute de 
masa țăranilor muncitori.

După dezbaterea proiectului de Directive 
pe circumscripții electorale, comitetul execu
tiv al statului popular comunal va ține o 
ședință lărgită unde vor participa deputății 
și delegații care au luat parte lâ discutarea 
proiectului de Directive îh cadrul circum
scripțiilor electorale, specialiștii și tehnicienii 
din agricultură, delegate de femei, tineri, ță
rani muncitori fruntași în producția vegetală 
și animală. In această ședință pe baza dez
baterii proiectului și a propunerilor venite 
din masă se va elabora proiectul planului de 
măshri pentru dezvoltarea in următorii 2—3 
ani a agriculturii, în comuna respectivă.

*
Importanța politică și economică a proiec

tului de Directive, faptul că partidul apre
ciază că în perioada actuală, odată cu dez
voltarea industriei grele și cu creșterea ra
pidă a industriei producătoare de bunuri de 
larg consum, ridicarea nivelului agriculturii 
este veriga hotăiîtoare pentru dezvoltarea în
tregii economii naționale și creșterea nivelu
lui de trai al poporului muncitor, cer din 
partea sfaturilor populate și a întregului 
pOpor muncitor cunoașterea temeinică a o- 
biectivelor și a măsurilor preconizate, des
fășurarea unei intense munci de popularizare 
a acestui măreț program de dezvoltare a 
agriculturii,

Spectacol cinematografic pentru copii

Aspect din timpul spectacolului

Am văzut zilele trecute într-o revistă o 
fotografie. Prezenta un aspect din sala 
unui cinematograf din Germania occiden
tală, pe ecranul căruia rula un film ameri
can. Fotografia arăta fețele desfigurate de 
groază ale unor copii ce urmăreau filmul. 
De această fotografie mi-am amintit ta 
clipa cînd am intrat duminică dimineață la 
un spectacol cinematografic pentru copil. 
In eleganta sală de spectacole a Casei Prie
teniei Romîno-Sovietice, sute de copil urmă
reau un film din viața pionierilor sovietici: 
„Prieteni nedespărțiti".

De la început și pînă la sfîrșitul fil
mului, micuții spectatori au fost alături 
de eroi, de parcă totul nu s-ar fi petrecut 
pe ecran. Au mers împreună cu pionierii 
sovietici în Golful Stîncos din Marea Nea
gră, unde au descoperit un vas scufundat ce 
aparținuse unor partizani în timpul Ma
relui Război pentru Apărarea Patriei. Mi
cuții spectatori s-au bucurat de această 
descoperire ca și Vasia șl Kleb, eroii prin
cipali ai filmului. Au participat la încerca
rea lor de a scoate vasul la suprafață, cg o 
macara construită de ei. Cînd macaraua s-a 
rupt s-au întristat. Dar cînd marinarii din 
port au scos la suprafață vasul scufundat, 
în uralele pionierilor, micii spectatori au 
aplaudat șl ei de bucurie.

M-am așezat alături de un grup de pio
nieri și am ascultat o discuție :

— Vezi, Sandu, a spus unul dintre pio
nieri, și noi sîntem trei prieteni nedespărțiți,

------------  foileton - ----—--------—
CUNOAȘTEM SITUAȚIA...

In așteptarea cinei, Mihai Rădulescu își 
găsise de treabă prin grădina de zarzavat 
aflată în spatele casei. Deodată o izbitură 
puteriiică tn poartă îi atrase atenția.

— Cine-i acolo ? strigă el. Dar nu primi 
nici un răspuns. Sorbituri zgomotoase ur
mate de un puternic zăngănit metalic nu-l 
lăsară să-și mintuie in voie treaba în
cepută Cu pași grăbiți făcu înconjurul 
casej. șt ajunse la locul cu pricina.

Greu ostenită după drumul lung stră
bătut de la Pogoane pînă la Udați, Jo
iana zvlrli cu piciorul în căldare după ce 
își astîmpărase setea și se întinse să se o- 
dihneăseă. Cînd o zări, lui Mihai Rădu
lescu nici nu-i veni să creadă ochilor Ră
mase complet nedumerit.

Cu trei zile înainte, dusese vaca la 
O.R.A..C.Â Poate că ar fi (inul-o pe lîngă 
casă, dacă rtu ar fi avut alta. Căutînd și 
alțt consăteni care mai aveau de predat 
cote de carne el a convenit cu dînșii să pre
dea împreună vaca pentru cotele cu care 
erau impuși cu toții. Și iată că, Joiana s-a 
întors acasă. Ce-o mai fi însemnind și asta? 
.{Chiar mîine dis-de-dimineajă merg s-o 
duc înapoi", îi spuse femeii, așezîndu-se 
la masă.

— Ce-ți faci de drum tocmai acum cînd 
e atîta treabă la cîmp ? — îl mustră soția. 
Așteaptă să vie cei de la Pogoane s-o ia. 
De bună seamă că-și cunosc socoteala și 
or fi aflat că le lipsește una la număr.

Mihai Rădulescu ascultă de cuvîntul ei. 
Trecu o zi, trecură două, trecu o săptă- 
mină. Nici o veste din partea celor de la 
O.R.A.C.A., care, neturburați de nimeni, își 
vedeau mat departe „de ale lor" Cînd se 
împliniră 12 zile, Mihai Rădulescu nu mai 
putu răbda. Jși luă vaca și o porni spre 
Pogoane.

Tn aceeași dimineață doi cetățeni, unul 
din Căldărăști și altul de fel din Smeeni, 
se îndreptau și ei spre același loc. Cînd 
mai era o bucată bună de drum pînă în 
Pogoane, se întîlniră cu toții.

— Mergeți să predați cotele de carne? 
intră in vorbă Mihai Rădulescu.

— Le predarăm odată., frate — răspun
seră drumeții. Dar altu-i boclucul nostrul 
Și din vorbă în vorbă, fiecare și-a isto
risit pățania

— Vaca mea s-a întors acasă de patru 
zile — zise cel din Căldărăști.

— A mea e venită de 7 zile — adăugă 
omul din Smeeni

Cînd sînt mai mulți și cînd unul spune 
una,altul spune alta, drumul pare mai 
scurt și oboseala mai mică. Insfîrșit, iată-i 
ajunși în Pogoanele

— E o cireadă de vaci, sau ml se pare 
mie ? — întrebă unul dintre călători, ară- 
tind spre capătul drumului, în zare.

— Una, două trei... șapte, treispre
zece, — numără Rădulescu cîrdul de vaci 
care se apropia de ei Or fi merglnd sin
gure la păscut ?^- se întrebă el mirat.

Nici nu-și termină bine întrebarea cînd 
un călător îl lămuri că sînt vacile predate 
la O.R.A.C.A. de cei din Glodeanu Cirllg 
cpre făceau acum cale întoarsă

— Să știți că nu e de glumă. S-o fi în- 
tlmplat ceva la O.R.A.C.A. de fug vacile 
— își dădură ei cu părerea

Iuțiră pasul curioși să ajungă mai re
pede la locul cu pricina.

La O.R.A.C.A. era sfat mare. Mulți 
țărani veniți din împrejurimi sau din co
munele mai îndepărtate, ținîndu-și vacile 
de funie, se ciorovăiau cu directorul Du
mitru Constantinescu.

— Poftiți în birou, îl invită acesta plin 
de amabilitate.

— Dar cu vacile C8 facem? Cine răs
punde de ele 2 Dacă fug, tot noi trebuie 

ca și cei din film, iar tu semeni mai bina 
cu Kleb.

— Adevărat, și tu semeni cu Vasia, a răs
puns Sandu...

Cînd s-a terminat filmul, spectatorii au 
plecat grupuri-grupuri discutînd încă des
pre „acei băieți strașnici" ale căror isprăvi 
li s-au întipărit bine în minte șl în inimi.

O pionieră, cu ochi negri jucăuși, spunea 
prietenei ei: ,

— Ce mult aș vrea să-i semăn pionierei 
Nina din film. Ai văzut cum înota ? Ii Între
cea pe toți băieții.

— Eu mă gtndesc la altceva. Aș vrea să 
scriu pionierilor care au jucat în film.

Un alt grup discuta câuza pentru care 
pionierii din film nu au reușit să scoată va
sul. Un băiețel mai răsărit interveni:

—E simplu, totul se bazează pe legea lui 
Archimede.

★
In fiecare duminică dimineață sute de 

copil vih la Casa Prieteniei Romîno-Sovie
tice. Aici, organizația A.R.L.U.S. dă spec
tacole pentru cei mici. Sînt copil care n-au 
lipsit de la niciunul din aceste spectacole 
săptâmînale. Așa am întîlnit pe cei trei 
prieteni nedespărțiți, Ion Dulcu, Sandu 
Mereloi și Constantin Ilie de la școala 
elementară nr. 5. In această duminică au 
venit din nou tot împreună șl tot așa au 
plecat spre casă, dăscutlnd cu aprindere 
și entuziasm despre filmul văzut. Tema fil
mului i-a unit mai strîns, i-â făcut să înțe
leagă mai puternic ce înseamnă „prieteni 
nedespărțiți".

RITA HOMER

să le aducem înapoi — se auziră mai 
multe voci.

— Atunci hai să stăm aici de vorbă — 
propuse directorul, mușcindu-și buza și 
treeîndu-și degetele răsfirate prin păr, 
semn că nu prea-i convenea situația.

Ca și cum ar fi căutat să afle lucruri 
noi, el reluă întrebarea pusă înainte.

— Și ce spuneați despre vite ?
— Spuneam că azi predăm vitele și 

mîine, sau poimîine vin înapoi.
— Cunoaștem situația — spuse directo

rul.
— Cine ne plătește nouă drumurile, to

varășe director? — se interesă unul 
înaintind clțiva pași in față ca să fie 
văzut și să audă mai clar răspunsul.

— Stați fraților că nu-i chiar așa cum 
credeți voi Stați să vă explic, ingînă cu 
o voce împăciuitoare șt caldă directorul. 
Păi să vedeți fraților . Intlmpinăm greu
tăți mari, foarte mari N-avem oameni în 
schemă... Georgescule-e-e! adu registrul 
de pe biroul meu — strigă tare să se 
audă p'tnă în biroul unde lucrau func
ționarii.

— Nu vorbiți așa tare tovarășe director 
că se dărîmă gardul — îl dojeni rîzînd 
Mihai Rădulescu, arătînd cu mina spre un 
gard mic și prăpădit, care nu rezistă nici 
la cea mai ușoară adiere de vini

■— Numai cu două degete îl pun la 
pămînt —spuse cetățeanul din Smeeni în- 
tinzînd arătătorul și mijlociul de la mina 
dreaptă.

— ... Noi sîntem conștienți de impor
tanța realizării planului.de colectări care 
contribuie la îmbunătățirea aprovizionării 
oamenilor muncii cu carne. însă. după 
cum vă spuneam.. nu avem schemă, nu 
avem oameni Schema noastră numără 
Georgescule-e-e, cîți oameni trebuie să a- 
vem ? — strigă din nou directorul

— Lăsați oamenii. Pină-i găsiți în re
gistru trece timp mult. Mai degrabă 
ne-ați spune ce aveți de gind cu împrej
muirile

— la uitați-vă fraților, uitați-vă Chiar 
acum a luat-o la sănătoasa — țipă cineva 
arătînd spre o vacă ce o rupsese de fugă 
printr-o spărtură a gardului

— S-a dus t — se bătu cu palrria peste 
frunte directorul. Georgescule-e-e I

Dar nici Georgescu. care după cît 
se vede era atoaieștiutor și atoatefăcător, 
nici directorul, nu putură readuce vaca și 
nici să dea răspunsurile cuvenite Pentru 
că așa e la O.R.A.C.A. din Pogoane: va
cile fug din ocol și direcțiunea de răspun
dere.

O veche zicătoare romînească spune: 
„Scumpul mai mult păgubește și leneșul 
mai mult aleargă". Conducerea O.R.A.C.A. 
din Pogoane ar trebui să tragă învățămin
tele cuvenite din acest proverb plin de 
tîlc.

Cu gardurile pe care le are și cu grija 
pe care o are pentru păstrarea vitelor 
conducerea centrului OR AC A din Po
goane păgubește mult Noroc că partea a 
doua a proverbului nu li se aplică Nici 
tov. Constantinescu nu aleargă și nici cei 
lalți salariați nu aleargă Ei stau liniștiți 
și comod in birouri și nu cunosc nimic, 
nici măcar din ceea ce se petrece chiar 
sub nasul lor Deocamdată, aleargă oame
nii din toate satele raionului. Aceasta 
pînă cînd tovarășii de la O.R A.C.A 
Ploești se vor grăbi, chiar fără să alerge, 
să facă măcar o vizită la Pogoane, pentru 
a constata felul inadmisibil în care-și 
duce munca directorul Dumitru Constan
tinescu și cum nesocotește el avutul ob
ștesc.

P. IEȘEANU
,, r j r 
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Lucrările Conferinței mondiale 
a muncitorilor din industriile 

chimică, similare și petrol
Joj au continuat lucrările Conferinței mon

diale a muncitorilor din industriile chimică, 
similare și petrol.

Ședința de dimineață a fost prezidată de 
Maximilian© Garcia (Venezuela).

Au fost citite telegramele de salut primite 
de Conferință din partea unor sindicate din 
diferite țări ale lumii.

In continuarea discuțiilor asupra raportu
lui prezentat tn prima zi a Conferinței de 
Bianchi Lima, a luat cuvîntul Franz Heinisch 
(Austria).

După ce a vorbit despre situația grea a 
muncitorilor din întreprinderile capitaliste 
din Austria, vorbitorul a spus că militaris
mul german mărește nu nurpai primejdia 
războiului, ci primejduiește îndeosebi inde
pendența Austriei, fiind un obstacol pentru 
deplina realizare a suveranității noastre de 
stat și pentru încheierea tratatului de stat 
atît de fierbinte dorit de întregul popor aus
triac. In marea Iui majoritate, poporul aus
triac nu vrea să știe de război și de „an- 
schluss".

Laszlo Gall (R. P. Ungară) a adus Confe
rinței salutul călduros al muncitorilor din 
Industriile chimică și de petrol din Ungaria. 
El a vorbit pe larg despre succesele obținute 
de oamenii muncii din R.P. Ungară tn do
meniul dezvoltării industriei chimice și pe
trolifere și al ridicării continue a nivelului 
de trai al oamenilor muncii.

A luat apoi cuvtntul Mario Nerri (Italia) 
care a vorbit despre situația grea a munci
torilor din industria sticlei și a ceramicei 
din Italia. Subliniind importanța întăririi 
unității internaționale a clasei muncitoare, 
Nerri a spus:

Pentru a putea întări unitatea de luptă 
este în mod imperios necesar de a stabili 
relații mai bune, schimburi de experiență Șl 
de informații pe scară internațională, prin 
intermediul Uniunii internaționale a sindi
catelor muncitorilor din industriile chimică, 
similare și petrol, simbol al Unității și al 
solidarității de clasă.

Fail Ahmed (Algeria) a făcut o prezenta
re a situației tragice în care se zbate mun
citorimea algeriană, supusă unei crunte ex
ploatări colonialiste. Chestiunea algeriană — a 
spus el — face parte din vasta problemă colo
nială ; ori, această problemă constituie un 
pericol permanent de război. Războiul din 
tndochina este în această privință o dovadă 
grăitoare; tot așa și evenimentele din Tu
nisia și Maroc. Libertatea și pacea nu vor 
putea exista, atît timp cit o treime clin o- 
menire va fi asuprită și colonizată.

Ashraf Kamel (Kuweit) a prezentat apoi 
primul co.raport. intitulat: „Lupta muncito
rilor din industria petrolului împotriva su- 
praexploatărli de către trusturile și monopo
lurile petrolifere, pentru sporirea salariilor, 
pentru drepturi sindicale și pentru dezvol
tarea acestei industrii în Interesul po
porului".

Noi ne aflăm astăzi în R.P.R. — a sub
liniat vorbitorul — într-o țară tn care mun
citorii au fost eliberați de sub jugul impe
rialiștilor. Soarta muncitorilor din această 
țară este cu totul diferită de aceea a mun
citorilor din țările capitaliste, coloniale și 
dependente. De la eliberare, condițiile de 
viață ale muncitorilor petroliști s-au îmbu
nătățit. In această țară producția este în
dreptată. spre îmbunătățirea condițiilor de 
trai ale muncitorilor. Acest lucru nu-1 veți 
întîlnî în nici o țară capitalistă.

Muncitorii din industria petrolului — a 
spus coraportorul în încheiere — socot ne
cesar să-și sporească eforturile atît pe plan 
național cît și internațional în lupta pentru 
drepturile lor, pentru pace.

Au mai luat cuvîntul Sulo Peltonen (Fin
landa) șl Dimităr Kirov (R. P. Bulgaria).

In numele Federației Democrate Interna
ționale a Femeilor. Conferința a fost apoi 
salutată de Dida Mihalcea.

Lucrările Conferinței continuă.
(Agerpres)

Campionatele
Pe stadionul Republicii din Capitală, se 

vor desfășura de-a lungul a trei zile probele 
ediției a Vll-a a Campionatelor Internațio
nale de Atletism ale R.P.R„ la care participă 
atleți din 15 țări.

Tineri șl tinere care au cucerit măiestria 
sportivă se vor întîlnî pe stadionul pregătit 
sărbătorește, dornici să cucerească victoria 
in întreceri sportive, în care fiecare fracțiu
ne de secundă, fiecare centimetru cucerit, 
poate însemna un nou record. E limpede, de 
aceea, că probele competiției vor fi aprig 
disputate, în cadrul celei mai perfecte spor
tivități, pentru triumful celor mai buni.

An de ah. Campionatele Internaționale de 
Atletism ale RP.R. s-au bucurat de un suc
ces crescînd și prin prestigiul ce și l-au cîș- 
tigat sînt situate printre cele mai de seamă 
competiții atletice din Europa. De-a lungul 
edițiilor acestor campionate, pe stadionul Re
publicii au evoluat atleți de mare prestigiu 
internațional, cunoscuți pe întreg globul pă- 
mîntesc. atleți care adeseori au înscris per
formanțe care constituiau noi recorduri ale 
țărilor lor.

Concurenți nelipsiți
In bogatele liste ale participanților la e- 

diția actuală a Campionatelor Internaționale 
de Atletism ale R.P R. pot fi găsiți nume
roși atleți care ne-au măi vizitat țara, dar 
și un impresionant număr de atleți care vin 
pentru prima oară, atrași de excelentele con
diții care le oferă participanților instalațiile 
stadionului Republicii, de aprecierile elo
gioase făcute de toti concurenții din diferite 
țări asupra org mizării campionatelor la 
cere au participat.

Frunzărind aceste liste greu te poți decide 
pe care dintre valoroșii concurenți ai actua
lei ediții să-i prezinți, fie doar citîndu-i. Nu 
poți trece înșă. peste faptul că printre ei se 
găsesc doi atleți care, pe lingă că au fost 
concurenți nelipsiți ai celor șase ediții desfă
șurate pînă acum, au ciștigat de fiecare dată 
titlul de campion internațional al R.P.R. U-

Declarații ale membrilor Ansamblului cîntece și dansuri 
al Armatei Populare Chineze de Eliberare

Din marea Chină a sosit de. oîtăVa vreme 
în țara noastră valorosul Ansamblu de cin
tece și dansuri al Armatei Populare Chineze 
de Eliberare.

In turneul pe care-1 întreprind în țările 
de democrație populară — „țările surori" 
cum le numesc cu drag membrii Ansamblu
lui — artiștii fac cunoscută minunata artă 
populară a patriei lor, entuziasmul cu care 
oamenii Chinei noi, populare, luptă pentru 
construi reia unei vieți mai bune.

Dirijorul Fan Jen și solistul Mun Gui-bln. 
sînt membri ai Ansamblului de cîntece și 
dansuri al Armatei Populare Chineze de Eli
berare. In decursul vizitei în țara noastră, 
cei doi artiști chinezi au avut o convorbire 
cu un redactor al Agenției Romîne de Presă 
„Agerpres".

Dirijorul Fan Jen a declarat următoarele: 
„In iulie 1937 cînd imperialiștii japonezi 

au atacat China, eram student. M-am ală
turat mișcării împotriva cotropitorilor japo
nezi, activînd mai ales la Jan-an, centru al 
mișcării revoluționare chineze. Acolo, par
tidul m-a ajutat să intru pentru a studia 
muzica la Academia de arte „Lu Șin“ unde 
am avut profesori pe renumiții maeștri ai 
artei muzicale chineze Sien Sin-hai și Li Ci.

După terminarea studiilor am intrat în 
rîndurile Armatei a 8-a. Intre două bătălii 
mă ocupam de educația muzicală ai ostași
lor. Munca și lupta eroică a soldaților au 
permis ca arta noastră să se ridice pe culmi 
din ce în ce mai înalte. Am trăit laolaltă cu 
soldații viața de militar. Ei iubeau specta
colele și eu iubeam viața lor plină de eroism. 
Anii pe care i-am trăit în focul luptelor îm
potriva imperialismului japonez pentru eli
berarea patriei și împotriva imperialiștilor 
americani în Coreea, ca și anii în care am 
participat la construirea socialismului, m-au 
legat de viața de ostaș, de lupta poporului 
chinez pentru libertate".

Tenorul Mun Gui-bîn, solist al Ansam
blului, a spus printre altele:

„Eram tînăr și învățăm într-o provincie 
din nordul Chinei cînd, în 1937, imperialiștii 
japonezi au ocupat șl orașul meu natal. A- 
tunci am fost nevoit 6ă întrerup studiile.

Mișcarea împotriva imperialismului japo
nez creștea mereu. Am părăsit și eu locurile 
dragi unde m-am născut și am crescut și 
am intrat în Armata Populară pentru a 
lupta împotriva cotropitorilor. Aici am sim
țit alături de ceilalți ostași ai Armatei 
Populare căldura prieteniei ce lega strîns 
pe toți fiii Chinei care luptau pentru nobila 
și măreața cauză a eliberării patriei lor. In 
decurs de mai bine de 10 ani am luat parte 
la lupta împotriva imperialismului japonez, 
lai luptele împotriva imperialiștilor americani 
în Coreea. In tot acest timp am continuat

Oaspeții chinezi au vizitat muzeul Doftana
După două zile de odihnă petrecute la 

Sinaia, Ansamblul de cîntece și dansuri al 
Armatei Populare Chineze de Eliberare a 
vizitat joi dimineața muzeul Doftana. Cu a- 
cest prilej, oaspeții, în frunte cu generalul 
Cen I, au depus flori pe mormintele celor 
care s-au jertfit pentru triumful cauzei cla
sei muncitoare.

După amiază, solii artei chineze au sosit 
în orașul Ploești unde au fost întâmpinați 
cu multă dragoste.

Tov. Gheorghe Stan, președintele comite
tului executiv al sfatului popular al regiunii

Sărbătorirea mitropolitului 
cu prilejul împlinirii

Miercuri a avut loc, la Mitropolia din Iași, 
sărbătorirea mitropolitului Moldovei, Sebas
tian Rusan, cu prilejul împlinirii a 70 ani de 
viață.

Au fost de țață Justinian, patriarhul Bi
sericii ortodoxe romîne, mitropolitul Sebas
tian al Moldovei, mitropoliții Firmilian al 
Olteniei, Vasile al Banatului, episcopii An- 
tim al Buzăului, Chesarie a! Dunării de Jos, 
Teofil al Romanului și Hușilor, Valerian al 
Oradiei Mari, Teoctist, vicar patriarhal, pre
otul Alexandru Ionescu și alții.

De asemenea, au fost prezențl acad. prof. 
P Constantinescu-lași, ministrul Cultelor, 
reprezentanți ai sfaturilor populare regional 
și orășenesc Și numeroși credincioși.

După oficierea slujbei religioase în cate
drala mitropolitană, episcopul Teofil al Ro
manului șl Hușilor a elogiat activitatea pli
nă de roade a mitropolitului Moldovei.

A răspuns mulțumind, mitropolitul Sebas
tian Rusan.

SPOR T
Internaționale de Atletism ale R. P. R.
nul este discobolul maghiar Klics, iar celă
lalt este campionul și recordmanul țării noa
stre la săritura în înălțime, maestrul sportu
lui Ion Sliter. Și unul și celălalt se vor 
strădui să continue seria succeselor obținute 
pînă acum în această competiție.

înaintea marilor întreceri
Puțin timp n’e mai desparte de des

chiderea marilor întreceri atletice care timp 
de trei zile vor sta în centrul atenției nu nu;

mș.i al sportivilor;șl amatorilor <le specUicote 
sportive din țara noastră, ci și al celor lin 
străinătate, care vor fi informați de desfășu

să studiez compoziția și canto. Soldații iu
besc mult arta și de aceea noi, artiștii, aju
tați de Partidul Comunist Chinez, ne stră
duim să ridicăm continuu măestria noastră 
artistică".

Ansamblul de cîntece și dansuri al Arma
tei Populare Chineze de Eliberare a dat în 
decursul anilor mii de spectacole în fața os
tașilor, în tranșeele, din primele linii de 
luptă ale frontului, în fața milioanelor de 
oameni ai muncii din R. P. Chineză. Despre 
activitatea acestei mari formații artistice, 
despre felul cum membrii Ansamblului s-au 
pregătit pentru spectacolele din cadrul diver
selor turnee, generalul Cen I, conducătorul 
Ansamblului, a spus următoarele :

„Artiștii noștri au vizitat Coreea în anii 
1951, 1952 și 1953. Pe frontul coreean ei au 
dat spectacole pentru voluntarii chinezi, pen
tru Armata Populară Coreeană, pentru eroi
cul popor coreean. In orașele și provinciile 
R. P. Chineze, Ansamblul a . prezentat nenu
mărate spectacole pentru oamenii muncii. 
Numai în cursul anului 1953 au fost prezen
tate peste 600 de spectacole.

Pentru a ne alcătui repertoriul — a de
clarat în continuare generalul Cen I — noi 
ne inspirăm în primul rînd din viața de zi 
cu zi a ostașilor și a oamenilor muncii din 
țara noastră. Un bogat izvor îl formează 
prelucrarea folclorului nostru, a creațiilor os
tașilor armatei noastre, operele clasice chi
neze. In repertoriul nostru figurează de ase
menea lucrări pe care le-am învățat de la 
poporul sovietic și de la popoarele țărilor 
surori.

Pentru o cît mai bună realizare a reper
toriului artiștii Ansamblului muncesc cu 
sîrg. In afară de activitatea obișnuită, fie
care membru al Ansamblului are un timp 
rezervat pentru pregătirea artistică perso
nală.

înainte de a pleca în recentul turneu, An
samblul de cîntece și dansuri al Armatei 
Populare Chineze de Eliberare s-a pregătit 
timp de trei luni. Pentru spectacolele pe 
care le vom prezenta în curînd, Ansamblul 
nostru repetă și acpm unele numere.

In repertoriu! nostru figurează și cîntece 
și dansuri din țările pe care le vizităm în 
acest turneu. Prin aceste lucrări de artă noi 
exprimăm. dragostea și prietenia care leagă 
poporul nostru de popoarele țărilor surori".

In orașele șl satele Republicii Populare 
Romîne, zeci de mii de oameni ai muncii 
participă la spectacolele marelui Ansamblu 
chinez. Neuitate vor rămîne în amintirea 
locuitorilor djn Craiova, Timișoara, Cluj, Tg. 
Mureș, Orașul Stalin și din alte orașe ale 
țării, a colectiviștilor din Hărman și a mii
lor de țărani muncitori din împrejurimile a- 
cestei. comune, spectacolele pe care solii unei 
arte milenare le-au prezentat în țara noastră.

Ploești, a adresat oaspeților, în numele oa
menilor muncii din oraș și regiune, un căl
duros salut.

Jn cursul zilei, membri ai Ansamblului, în 
frunte cu generalul. Cen I, au vizitat uzi
nele „,1 Mai“.

Seara, pe scena clubului muncitoresc al 
rafinărie! nr. 1, Ansamblul de cîntece șl 
dansuri al Armatei Populare Chineze de E- 
liberare a prezentat un spectacol pentru oa
menii muncii din Ploești.

Spectacolul s-a bucurat de un mare suc
ces.

Moldovei, Sebastian Rusan, 
a 70 ani de viață

Apoi, în cadrul unei festivități care a avut 
loc la palatul mitropolitan din Iași, acad. prof. 
P. Constantinescu-lași, ministrul Cultelor, 
a dat citire scrisorii de felicitare adresată 
mitropolitului Moldovei de dr. Petru Groza, 
președintele Prezidiului Marii Adunări Na
ționale. Ministrul Cultelor a felicitat apoi 
pe sărbătorit.

Președintele comitetului executiv al sfatu
lui popular regional Iași, Emil Mazilu, a 
dat citire Decretului Prezidiului Marii Adu
nări Naționale prin care se conferă mitro
politului Sebastian al Moldovei ordinul 
„Steaua Republicii Populare Romîne cla
sa I“.

Tuturor le-a răspuns mitropolitul Sebas
tian, care a mulțumit călduros pentru preți
oasa distincție acordată și s-a angajat să 
lupte și în viitor pentru prosperitatea patri
ei, pentru cauza păcii.

rarea probelor și prin ziariștii din țările res
pective care au făcut, în mod special, depla
sarea la București. Prin radio și prin telefon 
vor porni, zi de zi, vești spre toate colțurile 
continentului, aducînd aici bucuria unor vic
torii sau a unor recorduri noi. dincolo amă
nuntele unui pasionant duel, din care presti
giul învinsului nu va ieși cu nimic micșo
rat.

Zi de zl, probă după probă, învingătorii 
vor urca pe podiumul rezervat, în mijlocul 
aplauzelor generoase care vor răsplăti mă
iestria lor, sportivitatea lor, frumusețea e- 
fortului făcut pentru victorie, în timp ce 
steagurile țărilor lor vor flutura deasupra 
stadionului.

Misiunea atleților țării noastre este din 
cele mai dificile, dată fiind valoarea concu- 
rențtlor oaspeți. Pregătirea lor, voința de 
luptă, dorința fierbinte de a realiza perfor
manțe cît mai frumoase pentru scumpa noas
tră patrie, le vor ajuta să se comporte la 
înălțimea prestigiului pe care l-a cîștigat at
letismul nostru în ultimii ani.

Le urăm tot succesul, lor și tuturor parti
cipanților la Campionatele Internaționale de 
Atletism ale R.P.R.

Programul primei zile va înce
pe prin disputarea calificărilor Ia 
cinci probe pentru care sînt obliga
torii următoarele standarduri: săritu
ra cu prăjina 3,90 m., suliță bărbați 
60 m. lungime femei 5,30 m., greutate 
femei 12 m., înălțime bărbați 1,85 m.

Deschiderea oficială a campionatelor 
va fi marcată de festivitatea de 
deschidere, după care vor urma : 
400 ni. garduri (serii și finala), greu
tate femei, 100 m. plat bărbați (serii 
și semifinale). 100 ni plat femei (serii 
și semifinale), lungime femei, 10 
km marș, suliță bărbați, înălțime băr
bați, 800 m. plat bărbați (serii)' și 
5.000 m plat.

PRIN CAPITALA CHINEI
 . 2

S-au scurs de atunci trei ani. Dar faptele 
îmi revin în minte cu o prospețime de parcă 
6-ar fi întîmplat ieri. Era o toamnă fru
moasă, ou dimineți limpezi și cu înserări în 
care orizontul se aprindea ca o văpaie. De 
la fereastra camerei mele de la hotelul „Pe
kin", orașul părea ca o pictură multicoloră, 
înfățișând o grădină cu mici boschete aco
perite cu țiglă colorată. In zare domina, 
deasupra construcțiilor, uriașa pagodă albă 
șl zidurile mohorâte ale fostei „cetăți in
terzise".

Se sărbătorea cea de a doua aniversare 
a proclamării Republicii Populare Chineze. 
Și, într-o asemenea dimineață limpede, mă 
aflam în uriașa piață Tiananmîn, așteptând 
laolaltă cu zeci și zeci de mii de oameni 
momentul sosirii tovarășului Mao Țze-dun 
și a tovarășilor săi de luptă, momentul în
ceperii marii demonstrații a lui 1 Octom
brie. La ora 10 foarte precis-, pe tribuna de 
deasupra pieței de intrare a fostului palat 
imperial și-au făcut apariție conducătorii 
poporului chinez, în frunte cu președintele 
Mao. Furtuna aclamațiilor nu s-a putut 
opri timp îndelungat. Apoi a urmat parada 
militară. Din locul în 
care mă aflam îl 
puteam vedea bine pe 
tovarășul Mao Țze- 
dun salutînd tinerele 
vlăstare ale Chinei, pe 
urmașii celor desculți 
și înfometați care au 
pornit lupta în 1927 
și au biruit în 1949. 
Ei defilau prin piața 
Tiananmîn, perfect e- 
chipați, înzestrați cu 
armament moderij, în 
aclamațiile entuziaste 
ale oamenilor muncii.

După parada mili
tară a urmat demon
strația oamenilor mun
cii, un tumultuos flu
viu al entuziasmului 
și bucuriei. Această 
imagine a sutelor de 
mii de oameni, din 
cele mai diferite ca
tegorii, care treceau 
manifestîridu-și nemă
surat entuziasmul, îmi 
va rămîne întotdeauna 
legată de piața Tia
nanmîn.

★
Mă aflam într-o zi 

împreună cu bunul 
meu prieten Shian-li 
la un restaurant din 
bazar. Era un restau
rant renumit pentru 
specialitatea de a servi 
Șue Ian Rou . (Se 
servește carnea crudă în felii foarte subțiri, 
diferite sosuri șl condimente, precum și un 
vas în care apa clocotește în permanență. 
Clientul trece feliile de carne prin apa clo
cotită apoi le înmoaie în sosul pe care șl 
l-a preparat singur). Lui Shian-li îi plărea 
acest restaurant pitoresc. Mie de aseme
nea Aci, în acest mic restaurant din bazar 
nu odată . Shian-li mi-a împărtășit multe din 
visurile și năzuințele lui.

Shian-li era un tînăr bine făcut, cu fața 
bronzată, îmbrăcat în ț-fu (haine albastre 
de doc, închise la gît). Ii plăcea să cinte și 
avea o voce profundă de bas. S-a născut pe 
front, după ce tatăl său pierise în luptă. 
După ce a mai crescut, s-a înapoiat și 
maică-sa pe front, unde a căzut prizonieră 
și a fost ucisă de japonezi. Shian-li a fost 
crescut de partid și atunci cînd l-am î-ntîl- 
nit eu. era activist, gata să îndeplinească 
orice însărcinare. Fusese de două ori pe 
frontul din Coreea îndeplinind diferite mi
siuni șl, du-pă oît am aflat, după plecarea 
mea, s-a dus pentru a treia oară și a luptat 
in -riadul voluntarilor chinezi pînă la înche
ierea armistițiului.

Scrisoare către redacție

Să se ia măsuri urgente 
împotriva vinovaților

In satul Crîngu din comuna Fundulea, ra
ionul Brănești, regiunea București, a înce
put mai de mult să se construiască o clădire 
pentru școală șl căminul cultural. Această 
lucrare se face prin autoimpunere din banii 
pe care i-au dat cu dragoste țăranii munci
tori, în urma muncii de lămurire dusă de or
ganizația de bază. în frunte cu tov. secretar 
Oprea Chirlță ; ei au înțeles că este pentru 
binele lor să-și îndeplinească obligația a- 
ceasta pentru ca să aibă șl la ei în sat școa
lă frumoasă și cămin cultural.

Dar cei de Ia cooperativa meșteșugă
rească „Colectivul nostru!1 din Calea Moși
lor 133 București n-au înțeles nici pînă a- 
cum să-și respecte contractul făcut cu sfa
tul popular comunal: cu toate că lucrarea 
trebuia să fie gata pină la 20 noiembrie 
1953, ea nu este gata nici în ziua de astăzi. 
Dar nici materialele necesare n-au fost adu
se toate. Ba mai mult, această cooperativă 
a luat material lemnos adus de cetățeni 
șl l-a dus în București ca să fie prelucrat la 
diferite fabrici; dar materialul n-a mai fost 
adus înapoi.

Ceea ce pune vîrf la toate este faptul că lu
crarea a și fost plătită de către sfatul popu
lar, încă de anul trecut( președinte al sfatu
lui popular era Ion Ularu și secretar Gheor
ghe Gheorghiaș), arhitectului Emil Drago- 
mir, care, ca din partea cooperativei, a luat 
peste 40.000 lei. Noi credem că este nece
sar, pentru ca cetățenii din comuna noastră 
să-și păstreze mai departe nezdruncinată în
crederea în puterea lor de a construi prirf 
autoimpunere, să se ia fără întîrziere mă
suri împotriva celor vinovați.

Cerem de asemenea ca procuratura să ur
mărească această acțiune necinstită, să la 
măsuri pentru trimiterea în judecată a celui 
în cauză spre a-și primi pedeapsa cuvenită,

ANISIA GHIȚA
președintele comitetului executiv 
al sfatului popular comunal Fun

dulea, raionul Brănești, 
regiunea București, 

însemnări pe marginea 
unei călătorii

In acea zi, Shian-li mi-a vorbit despre 
Pekin, despre capitala care sărbătorise vic
toria.

Spunea Shian-li:
— N-am fost în Europa, dar îmi închipui 

că acolo orașele sînt mai frumoase. Și la 
noi sînt locuri frumoase, care acum au in
trat în patrimoniul poporului. Palatele, 
parcurile, străzile principale... Dar pînă a- 
cum doi ani toate astea erau doar pentru 
cei bogați. Ceilalți, ia te uită cum trăiesc...

Shian-li îmi aminti de miile de străzi în
guste, fără soare, pe care le străbătusem 
împreună, de cartierele fără canalizare șl 
fără lumină, de mizeria în care fuseseră si
liți să trăiască sute de mii de oameni, de 
străzile principale pavate doar pe partea lor 
carosabilă pe unde treceau limuzinele ex
ploatatorilor și cu trotuarele desfundate...

— In acești doi ani — continuă Shian-li

O zi de sărbătoare într-un parc din Pekin

— s-au făcut multe, dar parcă poți împlini 
în doi ani ceea ce a golit atîta vreme de 
mizerie ?...

Pe atunci, peste drum de hotelul „Pekin" 
se ridica o construcție uriașă. In afara zi
durilor orașului pretutindeni se deschideau 
șantiere noi. Utilajul era insuficient și con
structorii lucrau cu mâna ceea ce în mod 
obișnuit se face mecanizat. Totuși lucrările 
continuau într-u.n ritm vertiginos.

— Eu văd Pekinul viitor astfel îneît să-și 
păstreze specificul său, dar care să devină 
un oraș 'modem — adăugă Shiart-li. Îmi 
plac casele cu acoperișuri colorate, arcuite 
și cu curți interioare, îmi plac basorelie'u- 
rile multicolore cu dragoni șl zeități, mi-ar 
pare rău după florile de lotus din palatul 
de vară, duipă corabia de marmoră sau după 
vasele cu peștișori auriți de la intrarea în 
„cetatea interzisă". De altfel, nimeni nu se 
gândește să renunțe la ele. Dar curînd Pe
kinul va trebui să aibă străzi largi, bine pa
vate, canalizarea va trebui extinsă asupra 
întregului oraș, noi construcții moderne, 
dar în stil specific, vor trebui să se ridice 
pretutindeni.

In preajma conferinței 
partidului laburist din Anglia

LONDRA 23. (Agerpres). — Presa engle
ză acordă o mare atenție apropiatei confe
rințe — cea a 53-a — a partidului laburist 
care începe la 27 septembrie la Scarborough. 
Relevînd faptul că în centrul preocupărilor 
conferinței va sta desigur problema reînar- 
mării Germaniei occidentale, toate ziarele 
subliniază posibilitatea reală ca în această 
problemă conducerea partidului, care se pro
nunță pentru Înarmare, să sufere o înfrînge- 
re. Astfel, comentatorul politic al ziarului 
„Daily Telegraph and Morning Post" decla
ră de-a dreptul că „politica oficială a condu
cătorilor Partidului laburist în problema par
ticipării Germaniei la apărarea occidentului 
este în primejdie de a suferi o înfrîngere".

După cum relevă comentatorul economic al 
ziarului „Daily Mail", această perspectivă se 
bazează pe faptul că „numeroase sindicate și 
majoritatea organizațiilor locale ale parti
dului laburist se pronunță în modul cel mai 
hotărît împotriva acestei politici și intențio
nează să. insiste Ia Scarborough asupra unui 
vot direct in această problemă".

Izolarea crescîndă a conducătorilor parti
dului reiese de asemenea și din adunările or
ganizațiilor locale ale partidului laburis! 
care au loc în prezent în întreaga țară șl în 
cadrul cărora, în cele mai multe cazuri, mem
brii de rînd dau delegaților lor la conferință 
mandatul de a vota împotriva înarmării sub 
orice formă e Germaniei occidentale. De 
pildă, comitetul politic al Asociației coopera
tiste a arsenalului regal —una dintre cele 
mai mari asociații cooperatiste din Anglie-- 
a renunțat la poziția sa anterioară și a cerut 
delegaților săi la conferința partidului labu
rist să voteze împotriva înarmării Germaniei 
occidentale.

împotrivirea crescîndă a oamenilor muncii 
din Anglia față de noile planuri de reînviere 
a militarismului german și eventualitatea 
unei înfrîngeri a conducătorilor partidului la
burist în problema germană, provoacă o se
rioasă neliniște acelor cercuri engleze care 
sînt cunoscute prin sprijinul dat Orientării 
spre înarmarea Germaniei occidentale.

Dezbateri furtunoase în senatul italian
ROMA 23 (Agerpres). — in senatul ita

lian au loc dezbateri furtunoase în legătură 
cu demisia lui Attilio Piccloni din postul 
de ministru de externe și cu poziția guver
nului italian față de afacerea Montesi. Um
berto Terracini, luînd cuvîntul in numele 
grupului parlamentar comunist, a demascat 
cu tărie legăturile dintre primul ministru Ma

Shian-li continuă multă vreme să-ml po
vestească cum vedea el capitala patriei sole 
după câțiva ani. Apoi am pornit împreună 
pe străzi. Din loc în loc ne opream șl 
Shian-li îmi descria viitorul, așa cum și-l 
imagina el.

★
Au trecut trei ani de cînd mi-am luat ră

mas bun de la Shian-li. Pe aeroport i-am 
făgăduit că-mi voi aminti mereu de el. Și 
iată că mi-am amintit acum, cu cîteva zile 
înainte de cea de a cincia aniversare a Re
publicii Populare Chineze, cînd răsfoind 
niște telegrame ale agenției de presă „Chi
na Nouă", am văzut cum prind viață multe 
din visurile lui Shian-li.

Shian-li îmi vorbea de noile construcții 
ale orașului. Cifrele arată că construcțiile 
noi din ultimii cinci ani ocupă o suprafață 
mai mare cu mai mult de o treime decit 
suprafața totală a clădirilor existente în a- 
junul eliberării orașului. Pentru aceste clă
diri noi și moderne s-au ridicat în jurul o- 
rașului fabrici noi de materiale de construc
ții. Numai una dintre ele produce anual 
140 milioane de cărămizi.

Vechea tradiție culturală a orașului este 
de asemenea continua
tă. In nord-vestul ora
șului se ridică un 
mare centru universi
tar în care vor locui, 
vor studia și vor 
întreprinde cercetări 
mii și mii de studenți, 
profesori și personal 
administrativ. De pe 
acum funcționează a- 
proape 30 de institute 
de învățămînt superior 
și de cercetări științi
fice.

Shian-li mi-a vorbit 
despre situația grea a 
tineretului studios și 
a profesorilor, dat 
fiind lipsa d_ localuri 
de școli și cămine. 
El prevedea atunci o 
largă campanie de 
construcții și în aceas
tă privință. Astăzi, 
noile construcții de 
școli, cămine pentru 
elevi și studenți și lo
cuințe pentru profe
sori, ocupă o supra
față de un milion me
tri pătrați, adică de 
cinci ori mai mult de- 
cît se construise la 
Pekin în acest scop 
in ultimii 40 de ani 
înainte de eliberare.

Se ridică noi car
tiere de locuințe. Rit
mul acestor construcții 
poate fi ușor înțeles 
din faptul că numai 

în 1953 s-au dat în folosință locuințe ocupînd 
o suprafață pe peste un milion metri pătrați. 
întregul sistem de canalizare a fost refăcut 
și au fost instalate noi conducte pe o lungime 
de 200 km. Larga rețea de autobuze și tram
vaie înlătură tot mai. mult ricșele trase de bi
ciclete, cei care munceau în acest sector în- 
dreptîndu-se spre producție, unde este o ne
contenită nevoie de brațe de muncă.

Acestea sânt cîteva cifre care a.rată că 
visurile de acum trei ani ale prietenului 
meu Shian-li prind viață. Dar visătorii par 
a fi nemulțumiți și, de pe platforma cuceri
rilor de plină acum, ei visează la alte cuce
riri. Căci iată cum se încheie telegrama a- 
genției „China Nouă": „Se elaborează în 
prezent un mare plan de perspectivă, care 
prevede să se depășească cu mult ceea ce 
s-a construit pînă acum. Locuitorii orașului 
Pekin nu vor precupeți nici un efort pentru 
a face orașul lor și mai frumos, și mai în
floritor".

Cu siguranță că așa gîndește și Shian-li, 
acum, cînd peste cîteva zile va sărbători 
laolaltă cu întregul popor chinez și alături 
de prietenii săi din depărtare, cea de a 
cincia aniversare a republicii.

AL. CORNESC.U

După cum enunță ziarele, Comisia pentru 
problemele internaționale a Comitetului Exe
cutiv național al partidului laburist a adop
tat o nouă rezoluție în problema germană 
care urmează a fi supusă apropiatei conferin
țe de la Scarborough

Comentatorul ziarului „Daily Telegraph 
and Morning Post", scrie că acest „amplu 
document include noi elemente; în el se face 
o mențiune specială cu privire la relațiile cu 
Uniunea Sovietică... Problema înarmării Ger
maniei nu ocupă aici locul central". Scopul 
acestei noi rezoluții, dup-ă cum arată comen
tatorul, este „să cîștige voturile celor care 
ezită în privința sprijinirii politicii oficiale".

Comentatorul ziarului „Times" scrie că 
rezoluția pune accentul pe „faptul că este de 
dorit ca să se ducă tratative cu Rusia în sfe
rele cele mai înalte (această propunere e 
menită 6ă atragă popularitatea generală), 
iar despre înarmarea Germaniei se aminteș
te cu precauție ceva mai departe".

Potrivit relatărilor presei, Bevan a prezen
tat o altă rezoluție în care se pronunță împo
triva înarmării Germaniei occidentale Bar
bara Castle, Crossman, Driberg, Wilson s-au 
pronunțat împotriva rezoluției Comitetului 
acordînd sprijinul lor rezoluției lui Bevan.

★
LONDRA 23 (Agerpres). — La 22 septem

brie a ieșit de sub tipar o broșură intitulată 
„In căutarea păcii". Autorii broșurii sînt 13 
deputați labur'ști — .W. Warbey, M Foot, 
d-na J. Lee G. Bing, F Brockway, A. 
Greenwood, B. Stross, J. Baird, G. Craddock, 
F. Messer, M. Orbach, J. Rankin și Ch. 
Royle. Ei se pronunță cu hotărîre împotriva 
planurilor de reînarmare a Germaniei și a 
pactului militar din sud-estul Asiei.

Autorii broșurii arată că actuala luptă în 
jurul liniei politice care se desfășoară în si
nul partidului laburist nu este o luptă între 
diferite personalități, ci o luptă „între ma
joritatea membrilor partidului din întreaga 
țară și majoritatea din ce în ce mai mică a 
fracțiunii parlamentare și comitetului execu
tiv național al partidului".

rio Scelba șl cei doi vinovați principali de 
asasinarea tinerei Vilma Montesi — Pietro 
Piccibni șl Ugo Montagna.

Declarind că „Italia nu poate fi reprezen
tată do prieteni ai unul aventurier de felul 
lui Montagna", Terracini a cerut în numele 
grupului parlamentar comunist demisia pri
mului ministru, Scelba.



A 9-a sesiune a Adunării Generale a O.N.U. I Prima Sesiune a Adunării reprezentanților populari
din întreaga Chină

NEW YORK 23 (Agerpres). — TASS 
transmise: Condițiile în care s-a deschis ac
tuala sesiune a Adunării Generale a O.N.U. 
se caracterizează printr-o oarecare slăbirea 
încordării în relațiile internaționale. Recu
noașterea acestui fapt a fost oglindită în

Cuvîntarea rostită de
In cuvîntarea rostită în ședința plenară din 

21 septembrie a Adunării Generale, A. I. 
Vîșinski a spus:

Ingăduiți-mi să 6alut, în numele delega
ției Uniunii Sovietice, pe președintele nostru 
provizoriu și să-i mulțumesc pentru caldele 
cuvinte adresate actualei sesiuni a Adunării 
Generale. Ingăduiți-mi totodată să salut în 
numele Uniunii Sovietice și pe delegații la 
cea de a 9-a sesiune a Adunării Generale și 
să urez succes lucrărilor ei pentru rezol
varea problemelor importante care-i stau în 
față.

D-na Pandit a subliniat adineauri cu toată 
dreptatea că actuala sesiune 6e deschide în 
condițiile unei slăbiri a încordării în rela
țiile internaționale. Este indiscutabil că la 
aceasta au contribuit în mare măsură Con
ferința de la Berlin a celor patru miniștri ai 
Afacerilor Externe și Conferința de la Ge
neva a miniștrilor Afacerilor Externe ai Sta
telor Unite ale Americii, Angliei, Franței, 
Uniunii Sovietice șl Republicii Populare Chi
neze — care a ocupat locul ce i se 
de drept în rîndul marilor puteri — și 
ticiparea celorlalte țâri interesate.

înainte ca Adunarea să treacă la 
sa organică consider necesar să mă 
asupra acestei probleme, acordînd o 
bită însemnătate împrejurărilor pe care voi 
avea onoarea 6ă le expun ulterior. Nu se 
poate tăgădui că Conferința de la Geneva 
a făcut un mare pas în direcția slăbirii în
cordării internaționale: a încetat un război 
sîngeros care a durat aproape opt ani și a 
fost restabilită pacea în Indochina. Totodată, 
Conferin(a de la Geneva a confirmat impor
tantul rol ce revine marelui popor chinez în 
rezolvarea problemelor internaționale liti
gioase. Această conferință a confirmat jus
tețea principiului apărat de Uniunea Sovie
tică și de o serie de alte țări, că problemele 
de cea mai mare importanță ale menținerii 
păcii și securității internaționale nu pot fi 
rezolvate fără participarea marii puteri care 
este Republica Populară Chineză. Astăzi, 
toată lumea recunoaște rolul pozitiv pe care 
l-a avut participarea Republicii Populare 
Chineze 1a Conferința de la Geneva. Este cu
noscută inițiativa nobilă a Guvernului Cen
tral Popular al Republicii Populare Chineze 
și. a Guvernului Republicii Populare Demo
crate Coreene, inițiativă sprijinită de Uniu
nea Sovietică. în ceea ce privește încetarea 
focului în Coreea și semnarea acordului de 
armistițiu. Tratativele care au avut loc în 
iunie anul acesta între Premierul Consiliului 
Administrativ de Stat al Republicii Populare 
Chineze, dl. Ciu En-lai, și Primul Ministru 
al Indiei, dl. Nehru, precum și tratativele
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cuvîntul introductiv rostit de d-na Pandit, 
președinta sesiunii precedente a Adunării.

După cuvîntarea introductivă a d-nei Pan
dit, Adunarea Generală urma 6ă treacă la 
alegerea Comisiei de validare. In legătură cu 
aceasta a luat cuvîntul A. I. Vîșinski, repre-

zentantul Uăiunil Sovietice, care a ridicat In 
fata Adunării Generale problema necesității 
de a invita pe reprezentanții R. P, Chineze 
să ocupe locul ce se cuvine Chinei în Aduna
rea Generală și în celelalte organe ale O.N.U.

A. I. Vîșinski în ședința plenară din 21 septembrie
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încercând 6ă împiedice discutarea acestei 
probleme, reprezentantul S.U.A., Lodge, a 
propus ca în cursul lucrărilor din acest an, 
cea de a 9-a sesiune a Adunării Generale 
să nu examineze problema admiterii icpre- 
zentanților R. P. Chineze în O.N.U. Lodge 
a cerut de asemenea ca propunerea lui să 
fie pusă prima la vot.

Skrzeszewski, ministrul Afacerilor Exter
ne al Poloniei și șeful delegației poloneze 
a obiectat împotriva acestei propuneri a 
delegației S.U.A. și a sprijinit in întregime 
propunerea delegației U.R.S.S.

Propunerea delegației sovietice a 
sprijinită de asemenea șl de V. David,
nistrul Afacerilor Externe al R. Cehoslovace 
și șeful delegației cehoslovace.

Reprezentantul englez, Dixon, a sprijinit 
propunerea lui Lodge, argumentele sale 
fiind însă contrare celor mai elementare 
cerințe ale logicii. Dixon a declarat că deși 
guvernul englez recunoaște necesitatea re
glementării acestei probleme înaintate de a 
se „stabili relații pașnice și prietenești în
tre guvernele țărilor care au interese în 
Extremul Orient”, el consideră totuși că 
ar fi „nerezonabil” să șe discute această 
problemă la actuala sesiune.

Delegatul Birmaniei, Barrington, a dec
larat că guvernul Birmaniei recunoaște gu
vernul Central Popular al R. P. Chineze 
drept singurul guvern legal al Chinei și că 
numai acest guvern are competența să re
prezinte poporul chinez în O.N.U.

A luat apoi cuvîntul reprezentantul 
U.R.S.S,, A. I. Vîșinski. El a arătat în mod 
convingător lipsa de temei a propunerii a- 
mericane. Reprezentantul american, a spus 
A. I. Vîșinski, s-a eschivat de l.a discutarea 
propunerii privind necesitatea de a se -pune 
imediat capăt tergiversării în rezolvarea 
problemei participării Republicii Populare 
Chineze la lucrările organismelor Organiza
ției Națiunilor Unite. Reprezentantul ame
rican a 
cere se

propus Un proiect de rezoluție în 
cere ca la actuala sesiune să nu se

dintre dl. Ciu En-lâi și Primul Ministru al 
Birmaniei, dl. U Nu, dovedesc că aceste 
state, cele mai mari din Asia, au ajuns la 
o înțelegere asupra problemelor legate de e- 
forturile lor comune în interesul întăririi păcii 
în Asia de sud est și în întreaga lume.

In fata actualei sesiuni a Adunării Gene
rale stau sarcini importante a căror rezol
vare este așteptată de toate popoarele lumii. 
Subliniind acest lucru, președintele nostru 
provizoriu, d-na Pandit, a procedat de ase
menea cît se poate de just.
. Numai cu condiția îndeplinirii conștiin
cioase a prevederilor Cartei îșl poate înde
plini Organizația Națiunilor Unite datoria 
pe care o are în fața întregii omeniri în 
opera de. întărire a securității, internaționale, 
de întărire a păcii generale -- de acest lu
cru noi nu ne îndoim.

Trebuie să recunoaștem însă că majorita
tea Adunării Generale se abate în mod sis
tematic de la aceste prevederi. După cum 
se știe, lupta de eliberare națională a po
porului chinez a dus încă din 1949 la o vic
torie deplină și hotărîtoare pe scară națio
nală. A fost o victorie istorică, măreață care 
a schimbat în mod radical situația în țările 
Asiei. In cei cinci ani care au trecut. China 
a parcurs o cale glorioasă de dezvoltare is
torică. Guvernul Central Popular s-a situat 
în fruntea măreței campanii a poporului chi
nez pentru construirea unei vieți noi în care 
binele poporului este cu adevărat legea su
premă.

Domnilor delegați, nu este oare mon
struoasă situația ca în Organizația Națiuni
lor Unite, care pretinde că este o organizație 
internațională, menită să întărească legătu
rile de prietenie între popoare, să nu existe 
nici pină astăzi reprezentanți ai marelui po
por chinez de 600 milioane de oameni, ca lo
cul care aparține în mod legal în O.N.U. 
Republicii Populare Chineze să fie ocupat 
și acum încă de reprezentantul clicii gomin- 
daniste, care a fost izgonită din China ? 
Această situație este înjositoare pentru Or
ganizația Națiunilor Unite, Această situație 
subminează prestigiul ei internațional, sub
minează respectul. și încrederea față de Or
ganizația Națiunilor Unite ca organizație in
ternațională. Această situație nu poate fi în 
nici un caz tolerată. Această situație aduce 
prejudicii intereselor tuturor popoarelor iu
bitoare de pace, privează organizația noastră, 
intitulată Organizația Națiunilor Unite, de 
posibilitatea de a acționa așa cum se cuvine 
în măreața operă de întărire a păcii gene
rale și a securității internaționale. Neparti- 
ciparea Republicii Populare Chineze are re-
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examineze nici un fel de propuneri ou pri
vire la excluderea reprezentanților grupului 
gomindanist sau admiterea în O.N.U. a re
prezentanților Guvernului Central Popular 
al Republicii Populare Chineze. Ar fi intere
sant să știm care sînt motivele acestei ati
tudini ? Nu există nici un motiv. Acum se 
decretează pur și simplu o hotărîre. Se pro
pune, pur și simplu să șe adopte hotărirea 
de a nu examina această problemă la cea 
de a 9-a sesiune, din arest an.

Dacă S.U.A. sînt împotriva invitării re
prezentanților Republicii Popula*» Chineze 
atunci de ce să nu se examineze propune
rea pe care o prezentăm noi — de a invita 
pe reprezentanții R. P. Chineze ? Votați 
atunci împotriva invitării. Delegația S.U.A. 
nu riscă însă să acționeze astfel, temindu-se 
probabil să . nu rămînă izolată. Ea preferă 
să ocolească această problemă pentru a nu 
apare într-o lumină iprea nefavorabilă 
fața întregii opinii publice mondiale.

Delegatul Iugoslaviei s-a pronunțat de 
asemenea in favoarea cererii, de a se acorda
R. P. Chineze drepturile ei legitime în 
O.N.U.

După aceea președinta, D-na Pandit, a 
propus Adunării să rezolve problema priori
tății [a punerea la vot a proiectelor de re
zoluție prezentate de delegațiile U.R.S.S. și
S. U.A. Cu o majoritate de 45 voturi Aduna
rea a hotărît ca proiectul de rezoluție al de
legației americane să fie pus primul la vot. 
împotriva acestei hotărâri au votat șapte 
delegații (U.R.S.S., R. S. S. Ucraineană, 
R. S. S. Bielorusă, Polonia, Cehoslovacia, 
India, Birmania). Cinci delegații s-au abți
nut de la vot.

După votare a luat cuvîntul reprezentan
tul Indiei, Menon, care a declarat că propu
nerea delegației americane încalcă procedu
ra justă a lucrărilor, deoarece Adunarea Ger 
nenală nu se poate lipsi de dreptul de a re
zolva în orice moment problema prezenței 
reprezentanților. R. P. Chineze în organele 
O.N.U. D-na Pandit a anunțat apoi că pro- |

percusiuni negative asupra activității unor 
organisme importante cum este Consiliul de 
Securitate, în care, în conformitate cu Carta, 
China ocupă un loc de membru permanent, 
dar în care acest loc este, ocupat în mod ile
gal de un reprezentant care nu are nici un 
drept la aceasta, care nu reprezintă pe ni
meni.

Această situație — repet — nu poate fi 
tolerată în nici un caz.

In continuare, A. 1. Vîșinski a spus:
Este indiscutabil că problema restabilirii 

drepturilor legitime ale R.P. Chineze în 
O.N.U. și-ar fi găsit de multă vreme, o re
zolvare pozitivă, dacă una dintre marile pu
teri — Statele Unite ale Amerlcil — nu ar 
împiedica acest lucru prin fel de fel de pre
texte artificiale, lipsite de orice temei politic, 
•juridic-și moral. . Ele nu vor să țină seama 
nici de faptul că aproape 25 de state au 
stabilit sau stabilesc relații diplomatice cu 
Republica Populară Chineză.

Convingerea noastră profundă este că o 
asemenea politică, care nesocotește interesele 
naționale ale popoarelor Asiei, este sortită 
eșeoului suferit nu odată de acei care nu 
au vrut .sau nu vor să țină seama de mersul 
evenimentelor istorice.

Datoria tuturor popoarelor iubitoare de 
pace este de a înlătura obstacolele care îm
piedică Republica Populară Chineză să ocupe 
locul ce i se cuvine în O.N.U. și să se în
cadreze în activitatea acestei organizații, 
care nu poate fi încununată de succes atîta 
timp cît Republica Populară Chineză nu va 
participa la ea pe picior de egalitate cu toate 
statele suverane.

Date fiind cele expuse, delegația Uniunii 
Sovietice propune să se adopte chiar acum 
următoarea rezoluție :

„Adunarea Generală consideră necesar ca 
reprezentanții Republicii Populare Chineze, 
numiți de Guvernul Central Popular, să o- 
cupe locul legitim al Chinei în Adunarea Ge
nerală și în celelalte Organisme ale Organi
zației Națiunilor Unite'’.

Delegația sovietică consideră că este de 
datoria ei să atragă în mod deosebit atenția 
Adunării Generale asupra faptului că orice 
nouă tergiversare în rezolvarea acestei pro
bleme ar aduce în mod inevitabil un preju
diciu serios prestigiului internațional al Or
ganizației Națiunilor Unite,--întăririi secu
rității și păcii în întreaga lume.

Delegația Uniunii Sovietice îșl exprimă 
speranța că problema restabilirii drepturilor 
poporului chinez în Organizația Națiunilor 
Unite va fi r'ezolvată în mod pozitiv la ac
tuala sesiune fără nici un fel de noi amînări.

în

*
blema priorității a fost rezolvată șl delegații 
urmează să treacă la punerea la vot a pro
iectului american. Cu. o majoritate de 43 de 
voturi Adunarea a adoptat propunerea dele
gației S.U.A. Împotriva acestei propuneri 
au votat 11 delegații (U.R.S.S., R. S. S. 
Ucraineană, R. S. S. Bielorusă, Polonia. Ce
hoslovacia, India, Birmania, Iugoslavia, Da
nemarca, Norvegia și Suedia). Șase delega
ții — Afganistan, Egipt, Indonezia, Arabia 
Saudită, Siria și Yemen — s-au abținut de 
la vot.

Apoi delegatul american, Lodge, a prezen
tat propunerea ca „în interesul consecven
ței” să nu se pună la vot propunerea dele
gației Uniunii Sovietice.

Imediat după aceasta a luat cuvîntul re
prezentantul Uniunii Sovietice, A.i. Vîșinski, 
care a declarat că Adunarea Generală a 
adoptat o rezoluție rare, conform hotărîrli 
luate, a fost prima pusă la vot. Scopul ace
stei rezoluții era de a împiedica să se dis
cute h sesiunea Adunării Generale din a- 
cest an orice propuneri legate de acordarea 
locului ce se cuvine în Adunarea Generata 
Republicii Populare Chineze. A. I. Vîșinski 
a subliniat că această rezoluție este complet 
nejustă și subminează prestigiul internațio
nal al Organizației Națiunilor Unite. Din mo
ment ce a fost adoptată o asemenea hotărîre 
este limpede, fără nici un fel de hotărîri su
plimentare, că nu mai pot fi discutate la ac
tuala sesiune alte propuneri referitoare la 
această problemă.

Delegația sovietică, a declarat A. I. Vî
șinski, nu și-a retras Și nu îșl retrage pro
punerea. Propunerea noastră a fost prezen
tată. Ea a fost înscrisă în proresul verbal. 
Ea rămîne valabilă de-a lungul întregii se
siuni actuale a Adunării Generale. Sîntem 
convinși, a spus A. I. Vîșinski, că această 
propunere va rămîne în,vigoare pînă ce 
majoritatea Adunării Generale va trece de 
partea dreptății și va sprijini 
noastră.

propunerea

Ordinea de zi a sesiunii în discuția Comitetului General
■YORK 23 (Agerpres). — TASSNEW 

transmite: La 22 septembrie, Comitetul Ge
neral O.N.U. a trecut la aprobarea ordinei 
de zi a celei de a 9-a sesiuni a Adunării 
Generale a O.N.U.

In cadrul acestei ședințe, Comitetul Ge
neral a examinat o mică parte din proble
mele propuse spre a fi discutate în cadrul 
Adunării Generale și a hotărît la includerea 
lor pe ordinea de zi a actualei sesiuni.

La discutarea includerii problemei admi
terii de noi membri pe ordinea de zi re
prezentantul U.R.S.S., A. I. Vîșinski, a de
clarat că consideră rațional să nu se exami
neze la actuala sesiune a Adunării Genera
le problema admiterii Laosului și Cambod- 
giei în O.N.U. înainte de deplina reglemen
tare a problemelor politice în Indochina, în 
conformitate cu acordurile realizate la Con
ferința de la Geneva a miniștrilor Afaceri
lor Externe. împotriva acestei propuneri au 
obiectat reprezentanții Franței și Australiei. 
Cu o majoritate de voturi Comitetul Ge
neral a inclus pe ordinea de zi problema ad
miterii Laosului și Cambodgiei în O.N.U. 
Reprezentanții U.R.S.S. șl Cehoslovaciei s-au 
abtinut de la vot.

Reprezentanții puterilor coloniale — An
glia, Franța, Australia — au ridicat obiec- 
țiunl împotriva includerii pe ordinea de zi 
a unei serii de. probleme legate de discri
minarea rasială și de dreptul națiunilor la 
autodeterminare. Printre altele, ei s-au pro
nunțat și au votat împotriva includerii pe

ordinea de zi a problemei Irianului de vest, 
(partea de vest a Noii Guvnee) problemă 
prezentată de delegația Indoneziei,

Reprezentanții U.R.S.S., Cehoslovaciei. 
Birmaniei, Siriei și ai altor țări s-au pro
nunțat în sprijinul propunerii indoneziene. 
Cu majoritate de voturi, Comitetul General 
a inclus această problemă pe ordinea de zi 
a actualei sesiuni a Adunării Generale

Comitetul a adoptat de asemenea o hotă
rîre cu privire la includerea pe. ordinea de 
zi a problemelor Marocului și Tunisiei.

Comitetul a fixat pentru 10 decembrie ac. 
data aproximativă a încheierii lucrărilor ce
lei de a 9-a sesiuni a Adunării Generale.

La 23 septembrie, Comitetul General va 
continua aprobarea ordinei de zi a sesiunii 
șl va repartiza problemele pentru a fi exa
minate în Comitetele Adunării Generale.
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transmite: In dimineața zilei de 23 septem
brie a avut loc ședința Comitetului General 
pentru încheierea examinării ordinei de zi a 
Adunării Generale. Ședința a început cu dis
cutarea problemei autodeterminării Ciprului.

Insistînd pentru.' includerea acestei proble
me pe ordinea de zi, reprezentantul Greciei 
a subliniat că Adunarea Generală in baza 
articolului 10 al Cartei este împuternicită 
să discute orice probleme, pendinte de juris
dicția Cartei. Reprezentantul englez, Lloyd, 
s-a pronunțat împotriva includerii acestei

declarat că 
pentru în

deplinirea de către Anglia a angajamentelor 
ei in baza tratatului Atlanticului de nord 
față de Grecia, Turcia și alte țări, inclusiv 
menținerea „stabilității în Orientul Mijlociu". 
Delegatul francez, Hoppenot, a sprijinit ar
gumentele reprezentantului Angliei că a- 
ceastă problemă ține de jurisdicția internă.

După discuții Comitetul General a hotărît 
cu 9 voturi contra trei și trei abțineri să 
recomande includerea acestei probleme pe 
ordința de zi. Anglia, Franța și Australia 
au votat împotriva includerii problemei Ci
prului pe ordinea de zi, delegații S.U.A., 
Columbiei și Olandei s-au abținut, ceilalți 
nouă membri ai Comitetului eu votat pentru.

Apoi Comitetul General a aprobat inclu
derea pe ordinea de zi preliminară a celor
lalte probleme, printre care figurează plîn- 
gerea Birmaniei împotriva agresiunii go- 
mindaniste. Comitetul a aprobat recoman
dările secretarului general cu privire la re-» 
partizarea problemelor de pe ordinea de zi 
între comitete. Potrivit acestei propuneri, 
Comitetul nr. 1 trebuie să se ocupe cu ur
mătoarele probleme: problema coreeană, 
raportul comitetului pentru măsuri colecti
ve, raportul comisiei pentru dezarmare, pro
blema tunisiană, problema marocană, pro
blema Irianului de vest și problema Ciprului.

Cu< aceasta 
luat sfîrșit.

probleme pe ordinea de zi și a 
Ciprul are o importantă vitală

șeclința Comitetului General a

Situație încordată în Vietnamul de sud

Raportul cu privire la activitatea 
guvernului R. P. Chineze prezentat de Ciu En-lai

PEKIN 23 (Agerpres). — CHINA NOUA 
transmite: In ședința din 23 septembrie a 
Adunării reprezentanților populari din în
treaga Chină s-a început discutarea punctu
lui 3 de pe ordinea de zi. In cadrul acestei 
ședințe, premierul Ciu En-lai a prezentat ra
portul cu privire la activitatea guvernului 
R. P. Chineze.
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ansmite: Luînd cuvîntul în cadrul ședințeitransmite: Luînd cuvîntul în cadrul ședinței 

din 23 septembrie a Adunării reprezentanților 
populari din întreaga Chină, Ciu En-lai a 
prezentat raportul cu privire la activitatea 
guvernului R. P. Chineze. Intîrhpinat cu a- 
plauze furtunoase, Ciu En-lai s-a ocupat în 
prima parte a raportului de succesele obți
nute în anii puterii populare în domeniul 
construcției economice și culturale.

Noi — a declarat Ciu En-lai — sîntem o- 
cupați cu muncă pașnică, iar pentru aceasta 
e nevoie de condiții pașnice, e nevoie de pace 
în lumea întreagă. Tocmai aceasta determină 
politica de pace a Republicii Populare Chi
neze,în domeniul relațiilor internaționale.

Ocupîndu-se în mod special de relațiile 
dintre China și Uniunea Sovietică. Ciu En-lai 
a arătat că Uniunea Sovietică acordă po
porului chinez un uriaș și multilateral aju
tor material, financiar și științifico-tehnic pen
tru înfăptuirea construcției economice. Cola
borarea sinceră dintre China și U.R.S.S. — 
a declarat Ciu En-lai — reprezintă o forță 
mereu crescîndă în opera de menținere a pă
cii în Extremul Orient și în lumea întreagă. 
Faptul că despre această prietenie se vor
bește în Preambulul Constituției noastre do
vedește că această prietenie este veșnică și 
de nezdruncinat. Referindu-se la relațiile 
dintre Republica Populară Chineză și țările 
de democrație populară, Ciu En-lai a subli
niat că aceste relații se caracterizează prin 
colaborarea politică, economică și culturală 
care crește și se întărește pe zi ce trece.

Se întăresc și se dezvoltă relațiile de prie
tenie dintre China și Republica Populară De
mocrată Coreeană și Republica Democrată 
Vietnam.

Vorbind despre faptul că în ultimii cinci 
ani poporul chinez în strînsă unitate cu ma
rea sa aliată — Uniunea Sovietică — și ță
rile de democrație populară a dus o luptă 
dîrză pentru apărarea păcii în lumea întrea
gă împotriva agresiunii și a războiului, Ciu 
En-lai a subliniat că unitatea și colaborarea 
dintre toate statele frățești în frunte cu 
Uniunea Sovietică, au dus . la importante 
schimbări în situația internațională, schim
bări care sînt favorabile forțelor păcii și nu 
forțelor agresiunii. Pe viitor, a declarat Ciu 
En-lai, noi vom continua să lărgim aceste 
relații de unitate și colaborare în vederea

al 
sub

consolidării continue a forțelor păcii In lu
mea întreagă.

Ciu En-lai a declarat că China îșl constru
iește relațiile cu țările din Asia de sud-est 
pe principiile respectului reciproc, al inte
grității teritoriale și al suveranității, al nea
gresiunii și al neamestecului în treburile in
terne, a egalității și a avantajului reciproc 
și a coexistenței pașnice.

Bazîndu-se pe aceste principii, China este 
gata să stabilească relații diplomatice cu 
toate celelalte țări care vor aspira și ele în 
mod sincer spre aceasta.

Republica Populară Chineză — a declarat 
Ciu En-lai — acordă o mare atenție extin
derii legăturilor economice și culturale cu 
toate țările, întrucît aceasta contribuie la 
îmbunătățirea situației economice a țărilor 
interesate, la întărirea înțelegerii reciproce 
și la crearea condițiilor pentru colaborarea 
internațională.

Ciu En-lai a subliniat că gruparea agre
sivă în frunte cu S.U.A. continuă să fie os
tilă Republicii Populare Chineze și împiedică 
restabilirea drepturilor legitime ale R. P. 
Chineze la O.N.U.

Făcînd o caracterizare a tratatului re
feritor la crearea blocului militar 
Asiei de sud-est (SEATO), semnat
presiunea S. U A., Ciu En-lai a decla
rat- că acesta este un bloc militar al unor 
puteri coloniale care nu numai că reprezintă 
o amenințare la adresa Chinei, ci are și 
scopul de a înlesni o agresiune a S.U.A. îm
potriva țărilor asiatice. La 14 septembrie a.c., 
a declarat Ciu En-lai, Ministerul Afacerilor 
Externe al U.R.S.S. a dat publicității o de
clarație în care se arată că statele iniția
toare ale acestui bloc militar poartă toată 
răspunderea pentru acțiunile lor care încalcă 
serios sarcina de întărire a păcii. Această 
declarație — a subliniat Ciu En-lai — co
respunde întru totul punctului de vedere al 
guvernului R. P. Chineze. Arătînd că cele 
mai importante țări ale Asiei ca India, In
donezia, Birmania, au refuzat să participe 
la conferința de la Manilla, Ciu En-iai a de
clarat că guvernul R. P. Chineze sprijină 
întru totul poziția acestor țări și protestează 
în mod hotărît împotriva creării blocului mi
litar în Asia de sud-est.

Cauza noastră este cauza construcției so
cialiste și a transformărilor socialiste, a de
clarat în încheiere Ciu En-lai, ea este o cau
ză dreaptă. Cauza noastră, a eliberării Tai- 
vanului, a, apărării suveranității și integri
tății teritoriale a statului nostru, a apărării 
păcii în Extremul Orient și în lumea întrea
gă, este de asemenea o cauză dreaptă.

După raportul lui Ciu En-lai au început 
dezbaterile. In ședința din 23 septembrie au 
luat cuvîntul deputății Cen Iun și Go Mo-jo.

I

Inmînarea Premiului internațional Stalin 
„Pentru întărirea păcii înfire popoare" 

profesorului
MOSCOVA 23 (Agerpres). — TASS trans

mite : La 23 septembrie, în sala Sverdlov din 
Kremlin, în prezența a numeroși reprezen
tanți ai vieții publice din Uniunea Sovieti
că, academicianul Dmitri Skobelțîn, preșe
dintele .Comitetului pentru premiile interna
ționale Stalin „Pentru întărirea păcii între 
popoare", a înmînat Premiul internațional 
Stalin al păcii profesorului John Bernal, e- 
minent om de știință englez, activ luptător 
pentru pace.

Cu prilejul înmînăril acestei înalte dis
tincții profesorului Bernal, academicianul 
Skobelțin a declarat între altele:

— In persoana lui John Bernal salutăm pe 
un eminent reprezentant al gîndirii științi
fice înaintate, al cărui nume este cunoscut 
cercurilor largi ale opiniei publice mondiale. 
Incepînd de la primii pași ai mișcării inter
naționale pentru apărarea păcii, care astăzi 
a devenit o puternică forță socială, Bernal 
se găsește în primele ei rînduri.

Premiul Internațional Stalin — a spus a- 
cademicianul Skobelțîn — reprezintă o răs
plată meritată pentru meritele deosebite ale 
lui John Bernal în

Au mai adresat 
lui John Bernal : 
Oparin, în numele 
Uniunea Sovietică, 
trovski, din partea 
tru apărarea păcii, și alții.

Intîmpinat cu multă căldură de întreaga

Comemorarea a 50 de ani 
de la moartea lui A. P. Cehov

Miercuri după amiază a avut ioc, tn sala 
da festivități a Academiei R.P.R., o adunare 
festivă consacrată comemorării a 50 de ani 
de la moartea marelui scriitor A. P. Cohov.

La adunare au luat parte acad. prof. dr. 
C. I. Parhon, președintele de onoare al A- 
cademiei R.P.R., acad. prof. Traian Săvu- 
lescu, președintele Academiei R.P.R., acad. 
Mihail Sadoveaniu, președintele Uniunii 
Scriitorilor din R.P.R., academicieni, mem
bri corespondenți și colaboratori științifici 
ai Academiei R.P.R., scriitori, etc.

Prima etapă a crosului 
„Să întîmpinâm 7 Noiembrie"

Duminică dimineață grupuri de tineri șl 
vlrstnlcl, salariați ai Ministerului Căilor 
Ferate, se îndreptau, plini de voie bună, 
spre baza nautică I.C.A.S. de la Băneasa. 
Erau cu toții membri ai colectivului sportiv 
Locomotiva—Ministerul Căilor Ferate, care 
hotărîseră să participe, din prima zi, la eta
pa I a campionatului R.P.R. de cros pe 
echipe „Să întîmpinăm 7 Noiembrie".

Pe aleea din fața ștrandului, unde fusese 
stabilit locul de întîlnire, era o animație 
deosebită. Participant, echipați pentru în
trecere, discutau cu aprindere în așteptarea 
startului. In cele din urmă, peste zumzetul 
de voci, se auzi:

— Tovarăși 1 Prima grupă programată tre
buie să fie gata în cinci minute. începem.

La timpul fixat, concurenții se aliniară în 
fața startului șl o clipă mai tirziu se și 
avîntară în cursă. Se alerga cu pași viol, 
dovadă a unei bune condiții fizice. Cei care 
așteptau 6ă alerge în grupele următoare 
priveau, cu mult interes cursa, făcînd șl co
mentariile respective :

— Vedeți, exclamă Despina Gociu, cit de 
necesar e crosul pregătitor ? Toți se prezintă 
bine.

Treptat, cel peste, 200 de concurențl ai 
colectivului sportiv Locomotiva—Ministerul 
Căilor Ferate au luat startul, printre ei fiind 
unii, ca Ion Ursu, care participau pentru 
prima oară la o competiție sportivă de masă.

Cîștigătorii, aplaudați de întreaga asis
tență, simțeau și trăiau din plin bucuria re
zultatelor obținute. Mulțumiți erau și celJ 
lalți concuredți care reușiseră să se claseze 
pe locuri fruntașe.

întrecerile din prima zi a etapei I a 
campionatului republican de cros pe echipe 
„Să întîmpinăm 7 Noiembrie" din cadrul 
colectivului sportiv al Ministerului Căilor 
Ferate au însemnat un frumos succes. La 
capătul zilei pe lista celor mai buni alergă
tori de cros ai colectivului figurează Dan 
Emilian, cîștigătorul cursei pe 3000 de me
tri (seniori), Mihai Faur, învingător în 
cursa de 1000 metri juniori și Despina Go-1 
ciu, prima sosită îin curs.a senioarelor, aler
gată pe 800 de metri. Ion Ursu, debutantul, 
s-a clasat la un loc fruntaș.

In zilele următoare, acest colectiv 
ganiza participarea altor două serii 
lariați fi Ministerului Căilor Ferate 
cursurile primei etape.

★
Etapa I a măreței competiții de

campionatul republican de cros „Să întîm
pinăm 7 Noiembrie” se va desfășura pînă la 
3 octombrie. Numeroase colective sportive 
din întreaga țară și-au pregătit temeinic 
participarea la competiție. Ca șl colectivul 
sportiv Locomotiva—Ministerul Căilor Fe
rate, ele vor culege - roadele seriozității cu 
care s-au pregătit. Sint însă colective 
sportive ca, de pildă, Flamura Roșie 
F. C. Gh. Gheorghiu-Dej, „Progresul** 
C.P.C.S., care nu dau atenția cuvenită cro
sului „Să întîmpinăm 7 Noiembrie". E 
necesar ca toate colectivele sportive din 
țară, ținînd seama' de rolul deosebit pe care-1 
au competițiile de masă, să-și facă o preocu
pare centrală din mobilizarea și pregătirea' 
maselor de oameni ei muncii pentru reușita 
cit mai deplină a etapei I a campionatului 
republican de cros pe echipe „Să întîmpinăm 
7 Noiembrie".

T. RESMERIȚA

Intîlnirile între selecționatele 
de fotbal ale Uniunii Sovietice 

și R. P. Ungare
BUDAPESTA (Agerpres). — M.T.I. trans

mite : Fotbaliștii maghiari, care vor întîlni 
echipele selecționate ale Uniunii Sovietice la 
Moscova și Budapesta și-au terminat miercuri 
pregătirile. In cadrul unui meci de antrena
ment care a avut loc pe stadionul „Csepel1, 
echipa B a R. P. Ungare a întrecut echipa 
„Dosza", participantă la campionatul regional 
cu 13—0 (9—0). Formația echipei B a sufe
rit unele modificări față de cea care a jucat 
duminica trecută la București.

Echipa A, care va întîlni echipa U.R.S.S., 
la Moscova, este alcătuită din: . Gro- 
sics, Buzanski, Lorant, Lantos, Bozsik, Ko-’ 
tasz, Budai, Kocsis, Hidegkuti, Pușkaș, 
Toth Mlhaly. Rezerve: Komaromi, Varhidi, 
Palotas, Fenyvesi.

Echipa B, care va juca la Budapesta, a 
fost alcătuită astfel: Gulyas, Kalmar, Bor- 
zsei, Dalnoki, Szabo, Dekani, Sandor, Toth 
II, Szilagyi, Aspirany, Czibor. Rezerve: 
Gheller, Farsang, Csernai, Vilezsal și Ben-» 
csics.

va or- 
de sa

la con-

masă

slujirea cauzei păcii, 
cuvinte de salut cordial 
academicianul Alexandr 

oamenilor de știință din 
academicianul Ivan Pe- 

Comitetului sovietic pen-

0 delegație a U.R.S, S,

PARIS 23 (Agerpres). — Știrile apăruta 
in presa pariziană arată că în Vietnamul de 
sud s-a creat o situație extrem de încor
dată. La 21 septembrie a avut loc la Saigon 
o demonstrație la care au participat 300 000 
de așa-zișl „refugiați" din regiunea deltei 
Tonkinului. Demonstranții adunați în fața

reședinței guvernului Vietnamului de sud au 
cerut să fie trimiși înapoi pe teritoriul Re
publicii Democrate Vietnam. Poliția a des
chis focul asupra demonstranților; au fost 
înregistrați marți și răniți. După cum rela
tează ziarul „L’Humanite” majoritatea aces
tor oameni au fost duși cu forța in Vietna

mul de sud 
francez și de 
acestea 6e evacuau din delta Tonkinului.

Ziarele relatează de asemenea că lupta 
pentru putere dintre guvernul Vietnamului 
de sud șl comandamentul armatei a dus la 
o criză politică acută în țară.

de către corpul expediționar 
către trupele lui Bao Dai, cînd

John Bernal
asistență, a luat apoi cuvîntul profesorul 
Bemol. El a spus între altele :

— Am primit această distincție cu un sen
timent de recunoștință și conștient de faptul 
că ea mi-a fost decernată nu atît pentru me
ritele mele personale cit mai mult ca unui 
reprezentant a mii de luptători pentru pace 
din țara mea.

In continuare, John Bernal a subliniat 
faptul că' în ultimii ani mișcarea luptători
lor pentru pace a înregistrat remarcabile 
succese. Dar mai sînt multe de făcut, a spus 
Bernal, pentru a asigura imposibilitatea iz
bucnirii unui nou război mondial’. In secolul 
atomic, oamenii nu pot să se dușmănească. 
Dacă vor să existe, ei trebuie să trăiască în 
prietenie și să colaboreze intre ei. Ne aflăm 
în fata necesității de a alege între folosirea 
energiei atomice pentru a distruge sau pentru 
a construi. Folosirea energiei atomice în sco
puri de distrugere este absolut inadmisi
bilă.

Profesorul Bernal a salutat inițiativa Uni
unii Sovietice privind folosirea energiei a- 
tomlce in scopuri pașnice. El a vorbit des
pre uriașele perspective pe care le deschide 
folosirea energiei atomice în scopurile cons
trucției pașnice.

— Sper — a declarat în încheiere John Ber
nal — că voi putea folosi premiul care mi 
se înmânează astăzi pentru lărgire^ colabo
rării internaționale a oamenilor de știință, 
pentru întărirea cauzei păcii.

va participa la sărbătorirea 
a eliberării Norvegiei de nord 

care va avea loc la Kirkines o delegație 
p—ă din: G.P. Arcadiev, ambasadorul

aniversări
TASS transmite:

celei de a 10-a
OSLO

In octombrie anul acesta se împlinesc zece 
ani de la eliberarea Norvegiei de nord de 
către Armata Sovietică de sub. ocupația ger- 
mano-tascistă. In legătură cu această ani
versare, guvernul Norvegiei a hotărît să or
ganizeze la 24 octombrie 1954 în orașul Kir- 
kines o serbare solemnă adresînd totodată 
guvernului sovietic invitația de a trimite o 
delegație care să participe la această festi
vitate.

Acum cîteva zile, G.P., Arcadiev, ambasa
dorul U.R.S.S. în Norvegia, a comunicat mi
nistrului Afacerilor Externe al Norvegiei, H. 
Lange, că guvernul U.R.S.S. a acceptat in
vitația guvernului norvegian și a hotărît să 
trimită în vederea participării la solemnlta-

23 (Agerpres). — tea 
compusă _______  __________„
U.R.S.S. în Norvegia (conducătorul delega
ției), V. Scerbakov, (fostul comandant al 
trupelor sovietice care au eliberat Norvegia 
de nord), contraamiralul S.D. Ziuzin — unul 
din participant la luptele pentru eliberarea 
Norvegiei de nord, comandorul M. A. Iroș- 
nikov, atașat naval de pe lîngă ambasada 
U.R.S.S. din Norvegia, A.N. Zadumkin, ata. 
șat militar ad-interim de pe lîngă ambasada 
U.R.S.S. din Norvegia.

In legătură cu sărbătorirea celei de a 10 a 
aniversări a eliberării Norvegiei de nord, în 
Norvegia va veni un grup de artiști sovie
tici oare va da o serie de spectacole.

ir
Echipa reprezentativă B de fotbal a 

Uniunii Sovietice care va întîlni duminică 
selecționata secundă a R. P. Ungare, a so
sit Joi la Budapesta. Lotul fotbaliștilor so
vietici este alcătuit din următorii jucători: 
Makarov, Porhunov, Golubiev, Popovici, 
Kanpov, Mihalina, Ivanov, Voroșilov, Zaz- 
roev, Korotkov, Fomin, Lemeșko, Lorionov, 
Terentiev, Koman, Gramatikopulos, Solo
viov.

In cîteva rînduri
e La 19 septembrie orchestra de muzică 

populară rominească ce se află în R. P. Chi- 
, neză a plecat din Canton spre Hanciou. In 
timpul șederii sale la Canton, orchestra a dat 
trei concerte. Membrii 
locurile de însemnătate 
și au stat de vorbă cu 
litate.

© Comitetul Executiv 
lor de Cruce Roșie și 
U.R.S.S. a remis Crucii Roșii din Pakistan 
50.000 de rupii pakistaneze pentru ajutorarea 
populației care a avut de suferit de pe urma 
inundațiilor. .

© Pavilionul Republicii Populare Chineze la l 
Tlrgul internațional de mostre din Damasc se 
bucură de un mare succes. Numai în decurs 
de cinci zile de la inaugurare, pavilionul a 
fost vizitat de aproape 150.000 persoane.

La 21 septembrie administrația pavilionului 
Republicii Populare Chineze a oferit o recep
ție la care au participat toți membrii guver
nului Siriei, în frunte cu primul ministru 
Ghazzl, reprezentanții diplomatici ai U.R.S.S., 
Cehoslovaciei, Ungariei, Consulul Republicii 
Populare Polone, ambasadorii și miniștrii ple-

orchestrei au vizitat 
istorică din Canton 
muzicienii din loca-

al Uniunii Societăți- 
Semilună Roșie din

nipotențiarl al Egiptului, Arabiei Saudițe, 
Iranului, Pakistanului, reprezentanți al am
basadelor engleză și franceză șl alții.

A Ministerul • Muncii din Brazilia a decla
rat „ilegală" greva celor 9.000 de muncitori 
de la societatea de tramvaie, care cer mări
rea salariilor. Poliția a atacat o adunare a 
sindicatului lucrătorilor de la societatea de 
tramvaie și a arestat peste 300 de persoane.

La 21 septembrie la Rio de Janeiro tram
vaiele au circulat sub controlul armatei. Lin
gă fiecare vatman au fost postați soldați.

Intr-o știre din Rio de Janeiro, se spune că 
instanțele judecătorești au hotărît să reia 
procesul intentat lui Prestes și altor 17 con
ducători ai partidului comunist.

« In Japonia va fi înființat In curlnd un 
nou partid politic coi șervator care-și propune 
să răstoarne guvernul Ioșida. Intr-o decla
rație comună dată publicității la 19 septem
brie de Isiro Hatoyama, fostul șef al parti
dului liberal și Mamoru Shigemlțu, șeful par
tidului progresist, se arată că noul partid se 
va bucura de sprijinul unor personalități ja
poneze sus-pase.

Știri sportive
• AMSTERDAM 23 (Agerpres).— Turneul 

final al celei de a Xl-a olimpiade de șah, 
care 6e desfășoară la Amsterdam, a conti
nuat cu disputarea întîlnirilor din runda 
a 9-a.

Echipa Uniunii Sovietice, singura neîn
vinsă de la începutul turneului, a ‘ 
tîlnit echipa Germaniei occidentale. Șa
hiștii sovietici au repurtat victoria cu 
scorul de 3—1 (Botvinik—Unzickar ‘/s—‘A, 
Smîslov—Schmidt 1—0 ; Bronștein—-Plef- 
fer Va—'/a; Keres—Darga 1—0).

După 9 runde în clasament continuă să 
.conducă echipa U.R.S.S. cu 28 puncte, ur
mată de Iugoslavia cu 22 puncte și Argen
tina cu 2172 puncte.
• SOFIA 23 (Agerpres). — TASS trans

mite ; La Sofia au luat sfîrșit întrecerile 
din cadrul turneului • internațional de box la 
care au participat echipele selecționate a 
șase țări.

In urma rezultatelor înregistrate, pe pri
mul loc s-a clasat echipa R. P. Polone care 
a întrunit 10 puncte. Pe locul doi se 
găsește echipa U.R.S.S. cu 8 puncte. Ur
mează în ordine echipele R. P. Bulgaria cu 
5 puncte, R. P. Ungare cu 4 puncte. R. Ce
hoslovace cu 2 puncte și R. D. Germane 
1 punct.

în-
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